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La Generalitat de Catalunya i la multinacional Kronospan van signar, ahir dijous, un acord 
mitjançant el qual l’empresa austríaca impulsarà una nova línia de producció de taulers d’OSB a 

Tortosa i l’Aldea. Aquest nou projecte suposarà una nova inversió de 150 milions d’euros,  la creació 
de 75 nous llocs de treball directes, i més de 1.500 d’indirectes. P3

« « 150 MEUR 150 MEUR »»

Inici de la campanya electoral per les 
eleccions generals del 23-J

El diumenge 23 de juliol se celebraran les eleccions generals del 2023. Els partits 

poden demanar oficialment el vot a partir d’avui divendres, 7 de juliol, a les 00 h. 

Ha començat oficialment, una altra campanya electoral. 
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El resultat de les darreres 
eleccions municipals, amb 

la clara desfeta del partit dels 
socialistes en pràcticament 
tots els territoris, va fer 
decidir al president del 
Govern espanyol, Pedro 
Sánchez, a avançar unes 
eleccions generals previstes 
per finals d’any.

Ves a saber què era més incon-
venient, si la proximitat del Na-
dal o la de les vacances d’estiu, 
per una convocatòria que fa un 
mes va enxampar els efectius 
dels partits amb la guàrdia baixa. 
Pedro Sánchez va jugar de me-
ravella al joc de la improvisació i 
l’efecte sorpresa, perquè si això 
beneficia a algú (o aquesta és la 
pretensió), és al partit socialista 
que ell representa i en nom del 
qual, es tornarà a posar davant 
el judici de la ciutadania.
No seria la primera vegada que 
l’orientació dels vots canvia 
quan una circumstància ex-
terna els empeny i en aquesta 
ocasió, els resultats municipals 
han sigut més importants del 
que es podia suposar, a nivell 
general.
La maquinària electoral és molt 
pesada i implica la intervenció 
de nombrosos elements. Des 
de fora sembla que només els 
candidats, les candidates i els 
seus equips es vegin concernits 
quan el mecanisme es posa en 
marxa, però no és així. Des de 
la Junta Electoral que vetlla pel 
correcte desenvolupament del 

procés, fins als mitjans de co-
municació que informen sobre 
el dia a dia, passant per l’elec-
torat, tothom juga el seu paper 
en aquest petit drama. L’aparell 
plebiscitari és pesat, ominós i 
car. En ocasions com l’actual, 
és una moneda llençada a l’aire 
que pot canviar el rumb del seu 
resultat a mesura que s’acosta 
a terra.
Els llocs en disputa a les cam-
bres de representació, el Con-
grés dels Diputats i el Senat, 
no han augmentat de nombre, 
però les quotes de poder es-
taran molt més repartides en-
tre els partits principals, amb 
representació actual, que es 
presenten: ERC, PSC, Comuns, 
Junts, PP, CUP, PDeCAT i Vox, 
als quals cal afegir seients que 
estaran ocupats per un nombre 
variable de membres d’altres 
partits territorials, com Coali-

EDITORIAL

ción Canaria, Nafarroa Bai o Bil-
du, entre altres. La disputa està 
sobre la taula i pel que sembla, 
Pedro Sánchez considera que 
l’enemic a abatre és el candi-
dat del PP, Alberto Núñez Fei-
jóo. Però en aquest moment, 
el clàssic bipartidisme s’ha es-
fondrat en favor d’altres opci-
ons menys glamouroses i més 
rústiques, com Vox, a qui, si la 
tendència europea l’afavoreix, li 
poden sortir ales de rapinyaire 
per enlairar un partit que en ori-
gen, va néixer per arrastrar-se, 
amb propostes ultramuntanes 
i carques, pròpies de règims de 
fa 80 anys, més que no pas de 
democràcies modernes en les 
quals ha d’imperar la llibertat, la 
igualtat entre les persones i els 
grans acords pel bé de la Res 
pública.
Mentre les dretes es disputaran 
un bon tall del pastís, les es-

querres, representades majori-
tàriament pels socialistes, ERC i 
Comuns, hauran de jugar el seu 
rol amb valentia per contenir 
el que sigui que vingui des de 
la dreta. És increïble que en un 
país integrat majoritàriament 
per gent que ha de guanyar-se 
penosament el jornal mensual 
per sobreviure, hi hagi qui con-
templi la possibilitat d’emetre 
un vot a favor de qualsevol op-
ció orientada a la dreta. Però és 
així, i ja s’ha vist com actuen, els 
que actuen, quan tenen possi-
bilitat de fer-ho.
De moment, a la ciutadania ens 
espera una campanya electoral 
que comença ja mateix, i ens 
acompanyarà fins al peu de les 
urnes el dia 23 de juliol. Caldrà 
seguir amb atenció el curs dels 
esdeveniments i veure què ens 
ofereix el futur més immediat, 
que ja s’acosta.

Comença la campanya electoral
més renyida entre dretes i esquerres

L’Institut Català de la 
Salut Terres de l’Ebre 

ha presentat BlaBlaICSTE, 
una nova aplicació web 
corporativa que permet posar 
en contacte a professionals 
del mateix àmbit territorial 
perquè puguin compartir 
vehicle en desplaçaments que 
tinguin en comú. Aquesta 
iniciativa, exclusiva per al 
personal de l’ICS a les Terres 
de l’Ebre, ja està disponible 
i facilita l’accés a l’Hospital 
de Tortosa Verge de la Cinta, 
especialment amb l’inici de 
les obres del nou aparcament 
del fossat i d’ampliació del 
centre.

L’ICS Terres de l’Ebre llança BlaBlaICSTE, 
una aplicació web innovadora per compartir vehicle entre professionals

BlaBlaICSTE és una eina senzilla 
i pràctica que facilita la gestió 
dels trajectes dels professionals 
sanitaris i els fa públics, dintre 
de la xarxa corporativa, perquè 
altres persones usuàries puguin 
apuntar-se com a companyes 
de viatge. D’aquesta manera, 
es poden obtenir beneficis com 
el respecte al medi ambient, la 
reducció de costos associats a 
un viatge; així com la disminu-
ció del trànsit i del nombre de 
vehicles estacionats a les pro-
ximitats de l’Hospital i els CAP, 
un fet que millorarà l’accés tant 
de les professionals com de les 
usuàries que necessitin atenció 
mèdica. A més, també es poden 

generar sinergies entre les pro-
fessionals i crear activitats com 

caminades solidàries o reivindi-
catives.
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El director general de Kro-
nospan, Javier Macicior, ha 
destacat el “compromís in-
condicional de Kronospan 
per Catalunya, i per Tortosa, 
l’Aldea i el Baix Ebre en par-
ticular”, i l’interès de fer de 
Tortosa “el centre del sector 
de la fusta de la península”, 
amb una inversió de més 
de 600 milions d’euros. Així 
mateix, ha anunciat la futu-

“Compromís incondicional de Kronospan per Catalunya, 
i per Tortosa, l’Aldea i el Baix Ebre en particular”

Govern i Kronospan signen un acord perquè 
l’empresa inverteixi 150MEUR per obrir una nova 

línia de producció a Tortosa
La Generalitat de Catalunya 
i la multinacional Kronospan 
han signat, aquest dijous, un 
acord mitjançant el qual l’em-
presa austríaca impulsarà una 
nova línia de producció de tau-
lers d’OSB a Tortosa i l’Aldea. 
Aquest nou projecte suposarà 
una nova inversió de 150 mi-
lions d’euros i la creació de 75 
nous llocs de treball directes.
Ho han anunciat des de les 
instal·lacions de Kronospan a 
Tortosa el conseller d’Empresa 
i Treball, Roger Torrent, la con-
sellera de Territori, Ester Ca-
pella, i el director general de 
Kronospan, Javier Macicior. La 
nova línia estarà ubicada al Po-
lígon Industrial Catalunya Sud, 
a la fàbrica de 25 hectàrees de 
la companyia, destinada a la 
producció de taulers derivats 
de fusta.
Segons el conseller d’Empresa i 
Treball, Roger Torrent, “aquesta 
nova inversió significa un im-
puls estratègic per a les Terres 
de l’Ebre, es traduirà en llocs 
de treball i en prosperitat pel 
territori, i contribuirà a reforçar 
el sistema productiu de Cata-
lunya”. Torrent ha remarcat el 
suport del Govern al projecte 
perquè “contribueix a l’objec-
tiu de reindustrialitzar Catalu-
nya amb indústria sostenible” 
i “ajudarà a dinamitzar el teixit 
econòmic local i del conjunt de 
les Terres de l’Ebre”.
El conseller ha recordat que 
aquest acord ha estat possi-
ble gràcies al “treball conjunt” 

entre el Govern -a través de 
tres departaments diferents- 
l’empresa i els ajuntaments, 
i ha agraït “a totes les parts la 
col·laboració i la voluntat d’en-

ECONOMIA
Des de l’Ajuntament de Tor-
tosa, l’alcalde Jordi Jordan 
ha celebrat que es confirmi 
aquesta nova inversió a la ciu-
tat i ha avançat que el consis-
tori treballarà perquè arribin 
més implantacions industrials, 
posant tota mena de facilitats 
a les futures empreses. “És una 
gran notícia per a Tortosa i el 
nostre territori i ho fem amb 
una empresa que aposta per la 
sostenibilitat, l’economia cir-
cular i pels temps moderns. És 
una inversió de futur de la qual 
estem molt satisfets”. 
Xavier Royo, alcalde de l’Aldea 
manifestava que “des de l’Ajun-
tament facilitarem des del pri-
mer moment tots els tràmits 
urbanístics i administratius per 
a que es pugui desenvolupar 
l’ampliació quan abans millor, 
en aquest sentit, ja estem tre-
ballant amb la Generalitat com 
l’Ajuntament de Tortosa, el Pla 
Director Urbanístic que faci-
litarà tant l’arribada del ramal 
ferroviari a l’industria com els 
tràmits urbanístics, a la vegada 
vull agrair a la empresa Kro-
nospan, que vulgui continuar 
invertint al nostre polígon i 
concretament ampliar dintre 
del municipi de l’Aldea”. Per 
la seua part, la portaveu de 
Junts per Tortosa, Meritxell 
Roigé, ha manifestat la seua 
satisfacció perquè finalment el 
govern de la Generalitat hagi 
signat l’investment agreement 
amb l’empresa Kronospan per 
tal d’ampliar la inversió i con-
nectar el polígon Catalunya 
Sud amb ferrocarril. “Un acord 
que ja estava concretat en tots 
els temes essencials. M’alegro 
que ja s’hagi signat, tot i que 
podria haver estat rubricat des 
de feia setmanes però, curio-
sament, el Govern d’ERC no va 
voler fer-ho, tot i la insistència 
de les parts implicades, posant 
en perill la inversió”.

VALORACIONS

Amb aquest 
nou projecte, 

la inversió total de 
Kronospan a 

Catalunya ascendiria a 
més de 600 milions 
d’euros, la generació 

de 250 llocs de treball 
directes i més de 
1.500 d’indirectes

L’acord també 
ha estat signat 
per l’alcalde de 

Tortosa, Jordi Jordan, 
i l’alcalde de l’Aldea, 

Xavier Royo

ra creació d’un clúster de la 
fusta, pel que ja s’han adquirit 
més d’un milió de metres qua-
drats de terreny. També ha fet 
especial èmfasi en “l’aposta 
de Kronospan per l’economia 
circular i per l’energia ver-
da”. En aquest sentit, ha dit, 
“els taulers que actualment 
es fabriquen a Tortosa estan 
realitzats al 100% amb fus-
ta reciclada. Kronospan està 

acabant una instal·lació foto-
voltaica de 10MW a la cober-
ta de la línia de conglomerat 
i estem analitzant la viabilitat 
per instal·lar un petit parc de 
generació d’energia eòlica a 
la zona”. L’acord -que tam-
bé ha estat signat per l’alcal-
de de Tortosa, Jordi Jordan, 
i l’alcalde de l’Aldea, Xavier 
Royo- estableix la voluntat de 
treballar a llarg termini entre 

tesa”. Per la seva banda, la con-
sellera Capella ha subratllat el 
compromís del Departament 
de Territori amb l’impuls de 
l’activitat econòmica arreu. “No 
només dotem el país d’infraes-
tructures de transport, sinó que 
també impulsem sòl industrial 
en sectors d’activitat econòmi-
ca; sectors de qualitat que cre-
ïn valor, que siguin sostenibles, 
competitius, ben connectats 
i que permetin arrelar la gent 
arreu del territori”. “En aquest 
cas, -ha afegit- coordinem 
dues actuacions: l’ordenació 
del sòl i la connexió a la infra-
estructura ferroviària”.
La titular de Territori ha recor-
dat que el Departament està 
redactant un Pla director ur-

banístic “amb l’objectiu de re-
ordenar un sector de 675 hec-
tàrees d’activitat econòmica i 
logística, amb un futur accés a 
la xarxa ferroviària, i possibilitar 
la implantació d’una terminal 
intermodal de mercaderies”.

les administracions públi-
ques i Kronospan. 
En aquest sentit, es garan-
teix la inversió de la multina-
cional a Tortosa, mentre que 
la Generalitat es compromet 
a treballar en el desenvolu-
pament del sector fuster al 
país, la millora dels accessos 
ferroviaris a la zona Cata-
lunya Sud, les parcel·les i el 
subministrament elèctric.

Una nova inversió 
que significa 

un impuls estratègic 
per a les 

Terres de l’Ebre
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POLÍTICA
El delegat del govern de l'Estat, Carlos Prieto, 

confirma 12 milions d'euros d'inversió a 
Tortosa en els pròxims anys

Aquesta és la primera visita 
institucional des que es va 

constituir el nou ajuntament de 
Tortosa i ha servit per tractar 
distints temes de ciutat que 
depenen del govern de l’Estat.
L'Ajuntament de Tortosa ha re-
but la primera visita institucional 
des de la formació del nou con-
sistori. Es tracta del delegat del 
govern de l’Estat a Catalunya, 
Carlos Prieto. L’alcalde Jordi Jor-
dán l’ha rebut, juntament amb la 
resta d'autoritats tortosines, amb 
l’objectiu de començar a treballar 
amb consens per tal de fer avan-
çar la ciutat i el territori. 
D'una banda, la trobada ha con-
firmat la inversió compromesa, 
de més de 10 milions d'euros per 
a la modernització del Parador de 
Turisme. Una inversió que, com 
ha ressaltat el mateix alcalde, 
"ha de posar en valor diferents 
galeries subterrànies i elements 
patrimonials del propi castell de 
Tortosa". Per la seva banda, el de-
legat del govern ha destacat que 

l’acció es farà "respectant el va-
lor arqueològic i patrimonial del 
Parador, per tal que aquesta joia 
sigui encara més magnífica i atra-
gui més turisme".
Un altra tema important és la línia 
de subvencions que concedirà el 
programa de destinacions turísti-
ques sostenibles de la Secretaria 
d'Estat de Turisme. En aquest cas, 
com ha informat l'alcalde Jordi 
Jordan, s'utilitzaran per millorar 
el cinturó verd que connecta les 
diferents parts de les muralles de 
la ciutat. "Són uns fons europeus 
que ja estan adjudicats i, per tant, 
és una acció que es podrà portar 

La DGAIA preveu posar en 
marxa a la tardor els nous 

serveis de Barnahus 
Aquests serveis s’estendran 

a 12 ciutats del país, 
inclosa Tortosa.
La DGAIA preveu obrir els nous 
serveis de Barnahus a la tar-
dor, entre octubre i novembre, 
segons ha avançat la directora 
general d'Atenció a la Infància, 
Ester Cabanes des de Tarrago-
na. Aquest és el primer cen-
tre de l'Estat espanyol que es 
va inaugurar i està dedicat a 
l'atenció integral a les víctimes 
d'agressions sexuals menors 
d'edat. L’any passat va atendre 
fins a 265 persones i ja en són 
133 en el que portem d’any. 
Per la seva banda, l'executiu 

ha aprovat un acord de Go-
vern per accelerar l'obertura 
d'aquest servei, creant co-
missions territorials interde-
partamentals com a pas previ 
a l'entrada en funcionament 
d’aquest model assistencial. Els 
nous Barnahus s'ubicaran en 
espais provisionals amb la in-
tenció de construir unes instal-
lacions adequades en un futur.

L'Ajuntament de Tortosa es personarà com 
a acusació particular en el cas Efial

El govern municipal 
aprova la moció de la 

CUP per esclarir una "estafa" 
que supera el milió d'euros 
al municipi.
L'Ajuntament de Tortosa es 
personarà com a acusació 
particular en el cas Efial contra 
la suposada trama de corrup-
ció que afecta diversos muni-
cipis catalans de Torredem-
barra a Tortosa. Els membres 
del govern de Jordi Jordan, 
han  votat a favor de la moció 
de la CUP demanant la perso-
nació. 
Fa dos mesos, una filtració del 
sumari del cas Efial, va revelar 
que un dels ajuntaments més 
perjudicats econòmicament 
per aquesta trama, era el de 
Tortosa. Tot i això, no consta-
va cap persona investigada en 
la branca tortosina i per tant, 
el consistori havia decidit no 
presentar-se com a part per-
judicada per aclarir els fets i 
reclamar responsabilitats.
Ara però, Jordan vol que 

l'Ajuntament tingui accés al su-
mari i a tota la informació re-
lacionada amb el cas Efial, el 
nom de la consultora que, su-
posadament, intervenia en l'ad-
judicació de contractes públics 
per dirigir-los i eliminar la lliure 
competència. A Tortosa, l’ac-
tivitat d’Efial estava vinculada a 
l'empresa urbanística municipal 
GUMTSA, que presidia Meritxell 
Roigé durant el període investi-
gat.
L'exalcaldessa ha titllat l'anunci 
de la moció de la CUP d’"opor-

L'Hospital Santa Creu de Tortosa habilita 
dos espais per familiars i persones 

ingressades a cures pal·liatives
L'Hospital Santa Creu de Tor-
tosa ha habilitat dues sales per 
a l’ús de familiars i les perso-
nes ingressades de la Unitat de 
Cures Pal·liatives del centre. Es 
tracta d’un espai que té una 
biblioteca i un office, distri-
buïts ambdós espais en uns 
50 metres quadrats. L’office 
té una nevera, un forn elèc-

tric, un microones i una taula. 
De cara al proper any s’espera 
que aquest espai doni servei 
a més de 150 persones, que 
el tindran a la seva disposició. 
En els darrers mesos l'Hospi-
tal Santa Creu ha millorat les 
Unitats de Cures Pal·liatives, 
Convalescència, Llarga Estada 
i Subaguts.

SOCIETAT

a terme en els pròxims anys", ha 
manifestat l'alcalde. Per la seva 
banda, el delegat del govern de 
l'Estat a Catalunya ha refermat el 
seu compromís amb el territori i 
ha defensat fer-ho "amb termes 
que es poden quantificar eco-
nòmicament, com són aquests 
12 MEUR que contribuiran a fer 
avançar la ciutat de Tortosa” 

També es treballa en 
altres projectes comuns 

que s’anunciaran 
properament

tunista" i de "cortina de fum", 
a més d'acusar el govern i 
els cupaires de "fer oposició 
de l'oposició". La resposta de 
l’alcalde ha sigut que "Nosal-
tres defensem els interessos 
dels tortosins esclarint els fets 
del cas Efial i ens personarem 
per saber què va passar i les 
afectacions per a la nostra 
ciutat", ha respost, i assegura 
desconèixer si aquesta inac-
ció jurídica ha repercutit en el 
desenvolupament de la ins-
trucció.
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El president del Casino Re-
creatiu i Instructiu d’Ampos-
ta, Joan Sabaté, va recollir 
dimarts 4 de juliol la Creu de 
Sant Jordi 2023 en un acte 
en què va estar acompanyat 
de l’alcalde d’Amposta, Adam 
Tomàs, la regidora de Cultu-
ra i Memòria Històrica, Inés 
Martí, i el delegat del govern 
a l’Ebre, Albert Salvadó, a més 
d’altres representants del ter-

El Casino Recreatiu i Instructiu 
d’Amposta, Creu de Sant Jordi 2023

Els guardonats 
van ser rebuts pel 

president 
al Palau de la 
Generalitat

ritori i l’entitat. El Govern ha 
atorgat aquesta distinció al 
Casino “per la seva important 
tasca com a motor de dina-
mització local, en ser una de 
les primeres entitats i ateneus 
de les Terres de l’Ebre”. Entre 
altres coses, també afegeix 
que “en l’actualitat, continua 
sent un rellevant atractiu cul-
tural i social per al territori, 
reinventant-se constantment 

per acostar-se a nous pú-
blics i activitats”. L’acte pú-
blic d’entrega de la màxima 
distinció va tenir lloc a l’Hos-

* FESTES MAJORS: reunió per 
debatre i fer propostes per 
preparar la nova convocatòria 
del concurs de Carrers Enga-
lanats. Dimecres dia 12 a les 
20 hores, al Saló de Plens de 
l’Ajuntament. 

* CULTURA: Oberta la convo-
catòria de subvencions per a 
activitats culturals del 2023.
Es poden subvencionar activi-
tats realitzades entre l’1 de no-
vembre del 2022 i el 22 d’oc-
tubre del 2023.

* 2 AGENTS AMBIENTALS i un 
agent de neteja s’incorporen a 
la platja de l’Eucaliptus durant 
la campanya d’estiu. Fins el 15 
de setembre, seran els encar-
regats d’informar a la ciuta-
dania dels usos de la platja i 
controlar el seu compliment, a 
més de mantenir la platja neta.

* ACCIDENT: Des de l’Ajun-
tament s’ha mostrat aquesta 
setmana el condol i el suport a 
família i amics per la mort d’un 
jove ampostí en un accident 
de trànsit als Freginals. També 
desitjant que la persona ferida 
es recuperi el més aviat pos-
sible.

BREUS
Amposta, un dels 15 

ajuntaments del projecte 
d’Urbanisme, seguretat i 

gènere
El Gabinet de Seguretat i Políti-
ques Transversals del departa-
ment d’Interior ha impulsat el 
projecte d’urbanisme, segure-
tat i gènere, una iniciativa que 
persegueix l’objectiu principal 
d’augmentar la seguretat en re-
lació amb l’espai públic, posant 
especial èmfasi en les dones 
mitjançant l’enfortiment de les 
eines de les que es disposa per 
millorar l’espai públic. És per 
això que ha començat sessions 
per ampliar el coneixement i la 
conscienciació entorn del pa-
per de l’urbanisme per la soci-
etat, i disposar d’una diagnosi 
sobre seguretat amb perspec-
tiva de gènere que proporcioni 
eines pel disseny de polítiques 
públiques de seguretat. Final-
ment, fer feina amb actors so-
cials i institucionals.

Amposta serà un dels 15 ajun-
taments de Catalunya que par-
ticipen d’aquest projecte per fer 
la feina d’investigació a través 
de marxes exploratòries i mit-
jançant l’estudi de l’urbanisme 
feminista. Serà el proper 10 de 
juliol a les 19h a l’Espai Dones. 
La marxa exploratòria s’inicia-
rà a l’Espai Dones. Serveix per 
observar com els espais con-
dicionen la seguretat, des de la 
perspectiva de gènere.

SOCIETAT
Ple Municipal

El Ple Municipal de l’Ajunta-
ment d’Amposta va celebrar 
la sessió extraordinària d’or-
ganització. 
Es va constituir la Junta de 
Govern Local i la Junta de 
Portaveus i es va fixar la seva 
periodicitat.
Així mateix, es va fixar la pe-
riodicitat del ple ordinari: tots 
els últims dilluns de mes a les 
18h, per afavorir la concilia-
ció laboral i familiar i avançar 
cap a l’ús horari europeu en el 
marc del Pacte del Temps del 
qual forma part l’Ajuntament 
d’Amposta.
També es va donar compte de 
la creació dels tres grups mu-
nicipals.

D’altra banda, es va informar 
de les delegacions de com-
petències de l’alcalde en els 
regidors de l’equip de govern 
en funció del cartipàs muni-
cipal.
Per últim, es aprovar les re-
muneracions de dedicacions 
exclusives, parcials i per as-
sistències, que s’han actualit-
zat un 6,5% de l’IPC dels dar-
rers tres anys.

Sessió
extraordinària
d’organització 

POLÍTICA

Dilluns 10 hi 
haurà una marxa 
exploratòria que 

s’iniciarà a l’Espai 
Dones 

pitalet del Llobregat. Abans, 
tots els guardonats va ser re-
buts pel president al Palau de 
la Generalitat.
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L’AMETLLA

El sector turístic de l’Ametlla 
de Mar espera que al mes de 
juliol s’arribi a una ocupació 
turística similar a l’any passat, 
que es va assolir el 80,6%. Se-
gons les dades facilitades per 
l’Àrea Municipal de Turisme, 
les previsions són positives te-
nint en compte que els esta-
bliments turístics del municipi 
ja tenen el 70% de les reserves 
fetes durant aquest mes.

Es preveu arribar al 80% 
d’ocupació turística al juliol, 

com l’any passat

Comença la temporada d’estiu amb més serveis, 
prestacions i activitats per als veïns i veïnes

Amb l’arribada del mes de ju-
liol, l’Ajuntament de Deltebre 
ha donat el tret de sortida als 
diferents serveis, prestacions 
i actes que s’impulsen al mu-
nicipi i al nucli de Riumar. Així, 
tal com ha remarcat l’alcalde, 
Lluís Soler, durant tots aquests 
anys “hem estat treballant per 
enfortir el sector turístic amb 
millors infraestructures i amb 
més serveis, tant per als veïns i 
veïnes com també per a la gent 
que ens visita, per així dinamit-
zar l’economia”.
Enguany, com a novetat, ben 
aviat es posarà en funciona-
ment el servei de caixer a Riu-
mar, amb impuls des de l’asso-
ciació FECOTUR. 
Tal com s’ha anat duent a ter-
me durant els darrers estius, 
també s’ha reforçat el cos de 
la Policia Local amb la incor-
poració de cinc nous agents, 
els quals patrullaran pel nucli 
de Riumar i les altres zones tu-
rístiques amb bicicleta i amb 

DELTEBRE
S’estrena el 

festival 
UN-I-VERS

El festival UN-I-VERS es va 
estrenar a Benifallet per 
“sembrar una llavor” de po-
esia a través de diversos for-
mats artístics. El cap de set-
mana passat, el certamen va 
acostar aquest gènere litera-
ri a tots els públics, amb més 
d’una vintena d’accions po-
ètiques de petit format que 
tenen la música, la dansa o 
la fotografia com a protago-
nistes. Així, es van organitzar 
rapsodes, tallers de haikus 
i altres activitats per unir la 
poesia i el territori. 
L’organització pretén con-
vertir-lo en una cita anu-
al tant per als autors més 
consagrats com per a poe-
tes desconeguts. La tria de 
Benifallet tampoc és casual, 
segons ha afirmat un dels 
coorganitzadors, Arturo 
Gaya. “Pensem que una ac-
tivitat així en un poble petit 
es viu molt més, tot és més 
proper”.

BENIFALLET

Dissabte es va hissar
la bandera blava a la 

platja de Riumar

BAIX EBRE

El turisme es comença a no-
tar al municipi. El sector pre-
veu una molt bona campanya 
d’estiu, repetint xifres de 2022, 
que va ser un estiu excepcio-
nal amb les dades d’ocupació 
més elevades dels últims 5 
anys. La regidora de Turisme 
de l’Ametlla de Mar, Ma José 
Castellano, ha avançat que la 
previsió per l’agost també és 
molt positiva. (La Cala Ràdio)

Antoni Gilabert, regidor d’ERC a l’Aldea, 
serà el president del Consell

El regidor d’ERC a l’Aldea, Anto-
ni Gilabert, serà el president del 
Consell Comarcal del Baix Ebre. 
Gilabert ha estat conseller co-
marcal en el darrer mandat, ha 
dirigit l’àrea d’Obres i Serveis i el 
Consell Esportiu. 
La vicepresidenta primera serà 
l’alcaldessa de Benifallet, Mer-
cè Pedret, del PSC, i ERC tindrà 
quatre de les set vicepresidèn-
cies. 
D’aquesta manera es formalitza 
el pacte de govern dels republi-
cans i socialistes a l’ens comarcal. 
ERC dirigirà Hisenda i Gover-
nació, Afers Interns, Promoció 
Econòmica, Ocupació, Ebreterra, 
Infància i Adolescència, Igualtat 
i Feminisme, i Turisme i Gestió 
Ambiental. 
El PSC dirigirà Comerç, Consum 
i Habitatge, Serveis socials, Ense-
nyament, Joventut i Esports, Cul-
tura i Viver d’empreses.

quad per així oferir un servei 
de proximitat. Pel que fa a la 
mobilitat, es continua duent a 
terme la regulació dels apar-
caments d’accés a les platges 
de Riumar, la Marquesa i la 
Bassa de l’Arena, els quals se-
ran de pagament, exceptuant 
els veïns i veïnes del municipi, 

per així facilitar la mobilitat i 
flexibilitzar l’afluència turísti-
ca massiva a les zones litorals. 
Paral·lelament, també s’ha es-
trenat l’agenda d’activitats de 
Deltebre per aquest estiu 2023. 
Un conjunt d’activitats, que es 
poden consultar a la pàgina 
web de l’administració.

La socialista Mercè Pedret, alcaldessa de 
Benifallet, serà la vicepresidenta primera
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L’ALDEA

Els regants del 
delta de l’Ebre 

disposaran d’un 
15% més de 

dotació d’aigua
La Confederació Hidrogrà-
fica de l’Ebre ha incremen-
tat un 15% la dotació d’ai-
gua per als regants del delta 
de l’Ebre durant el mes de 
juliol. Disposaran, per tant, 
d’un 65% de la concessió 
per afrontar les necessitats 
del cultiu de l’arròs durant 
el mes de juliol, quan hi ha 
més demanda d’aigua.
El regants han completat ja 
el cicle de la sembra amb la 
dotació inicial del 50% de 
la concessió d’aigua per les 
restriccions de la sequera, 
i des d’este dissabte, 1 de 
juliol, ja disposen d’este in-
crement de dotació. En el 
cas del canal de l’Esquerra 
de l’Ebre, des de dissabte a 
la matinada ja hi circulen al 
voltant d’13m3/segon.

AL JULIOL

Pubilles i Hereus 
per les Festes Majors 2023 

La regidoria de Festes ha rea-
litzat, aquest passat dissabte, 
la tradicional Gala de Sorteig 
de les Pubilles i els Hereus, per 
a les properes Festes Majors 
de l’Aldea 2023, a la plaça Dr. 
Maimó. Les Pubilles i Hereus 
Majors són: Pubilleta Major: 
Lara Stefania Pestesan; Here-
uet Major: Pol Gilabert Padilla; 
Pubilla Major: Núria Estellé Pe-
ris; Hereu Major: Iker Mompel 
Cervellera
L’Alcalde de l’Aldea, Xavier 
Royo, durant el transcurs de la 
Gala, va desvetllar al pregoner 
de les Festes Majors: “Pels mo-
ments actuals que estem vivint 
a l’Aldea quant a implantacions 
industrials, creació de llocs de 
treball i generació de riquesa, 
vam decidir fer un reconeixe-
ment a un empresari i una em-
presa de l’Aldea fundada l’any 
1949, que ha generat llocs de 
treball i riquesa durant molts 
anys, com és la Granja El Pilar.
L’Alcalde Xavier Royo remar-

Josep Ramon Centelles 
Moreso pronunciarà el 

pregó de Festes, el 
proper dissabte 

5 d’agost 

cava que “és per això que 
hem volgut que Josep Ramon 
Centelles Moreso, en repre-
sentació de l’empresa, dels 
seus germans Dani, Santiago 
i Pilar i la resta de la família, 
fora el Pregoner de la Festa 
Major”.
Josep Ramon Centelles Mo-
reso disposa una trajectòria 

empresarial i industrial molt 
àmplia al territori dins del ram 
agroalimentari i altres sectors, 
sense oblidar que va ser regi-
dor de l’Ajuntament de Torto-
sa de l’any 1979 fins al 1983, 
regidor de l’Ajuntament de 
l’Aldea des de l’any 1983 fins 
al 1987 i vicepresident del Pa-
tronat de l’Ermita de l’Aldea.

DELTA DE L’EBRE

Acció Climàtica va activar el 
protocol per protegir l’avi-
ram, de granja i d’autocon-
sum, al delta de l’Ebre davant 
la detecció d’un brot de grip 
aviària a la zona. Els Agents 
Rurals van trobar almenys 
tres xatracs morts pel virus, 
segons van confirmar aquest 
dilluns les anàlisis del Labora-
tori Central de Veterinària del 
Govern espanyol. Les mesu-

Protecció de l’aviram de 
granja davant d’un brot de 

grip aviària

L’AMPOLLA

res de protecció de les gran-
ges ja es van posar en marxa 
la setmana passada, davant 
dels primers indicis. Durant 30 
dies, en un radi de 10 quilò-
metres d’on han aparegut els 
animals infectats, s’aïllen totes 
les aus del medi exterior. 
La mesura afecta 18 granges 
de Deltebre, l’Ampolla i Ca-
marles, on s’intensificaran els 
controls. (ACN)

L’Ajuntament aprova el cartipàs municipal 
per al mandat 2023-2027

En la sessió extraordinària del 
Ple de l’Ajuntament de l’Ampo-
lla, celebrada la setmana pas-
sada, el consistori va aprovar el 
cartipàs municipal i el funcio-
nament del nou consistori per 
al mandat 2023-2027. Entre els 
punts de l’ordre del dia figura-
ven el sorteig dels membres 
de les meses electorals per a 
les eleccions del 23 de juliol de 
2023, la periodicitat de les ses-

sions del Ple, així com la dedi-
cació i les retribucions tant dels 
regidors i regidores com de l’al-
calde. Es va donar a conèixer 
els regidors que ocuparan les 
tinències d’alcaldia, i les com-
petències de cadascun dels re-
gidors i regidores de l’Equip de 
Govern. També es va constituir 
la Junta de Govern Local,  els 
membres que la integren i el rè-
gim de sessions.

Aclariment de Més Ebre
La setmana passada vam publi-
car una noticia que feia refe-
rència a un acte de vandalisme 
al centre d’interpretació José 
Celma. Així mateix, es comuni-
cava una queixa des de l’Ajun-
tament per botellots a diferents 
punts del poble. Cal aclarir que 
per una confusió estes notícies 
eren de fa més temps i es van 
publicar el divendres passat. 
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Maribel Cera 
Chillida, 

pregonera
Des de la regidoria de Fes-
tes de l’Ajuntament de la 
Ràpita han anunciat que 
la pregonera de les Festes 
Majors de la Ràpita d’en-
guany serà Maribel Cera 
Chillida. 
Rapitenca de soca-rel, 
continuadora d’una llarga 
nissaga de pescadors i úni-
ca dona pescadora del port 
rapitenc, l’any 2016 va ser 
guardonada amb la Medalla 
de la Pesca Catalana.

LA RÀPITA

L’Ajuntament deixarà accedir al Trabucador 
sense pagar aquest estiu, però 

mantenint les restriccions
Després de dos estius amb 
accés regulat de pagament 
a la barra del Trabucador per 
als vehicles de motor, el nou 
equip de govern de l’Ajunta-
ment de la Ràpita ha decidit 
revocar la mesura aquesta 
temporada. 
Segons va informar la setmana 
passada la regidora de Turis-
me, Helena Queral, es tracta 
d’una prova per avaluar si és 
viable mantenir la regulació 
durant un estiu postpandèmia, 
evitant el dèficit que el siste-
ma de pagament va generar 
l’any passat, que xifra en uns 
80.000 euros. 
La brigada municipal va reor-
denar l’espai senyalitzant 400 
places d’aparcament. 
Es manté la prohibició de per-

noctar i es limita l’accés istme 
endins. 
El govern municipal confia fer 
complir aquestes restriccions 
amb una dotació de reforç de 
la policia local, que imposarà 
sancions.
Les controvertides barreres 
ja no tornaran a les portes 
d’aquest fràgil i concorregut 
espai natural des de dissabte 
passat i fins el 31 d’agost, se-
gons ha anunciat la mateixa 
regidora. 
Durant la setmana passada, la 
brigada ha procedit a retirar 
els cartells anunciant l’obli-
gatorietat de pagament, però 
també ordenant i preparant 
dues de les tres bosses d’apar-
cament que es van crear, amb 
nova senyalització.

El nou equip de govern justifica la mesura
pel dèficit generat pel  sistema l’any passat,

que xifra en 80.000 euros

El passat mes de gener el departament 
d’Acció Climàtica anunciava la licitació 
de les obres de l’anomenada primera 
Fase. Aquesta  setmana s’ha procedit a 
l’adjudicació del projecte a l’empresa 
Acsa, Obras e Infraestructuras, SA, per 
un import de 2.102.353 euros. L’encàr-
rec, segons es detalla des d’Infraestruc-
tures.cat, té un termini d’execució de 
vuit mesos, i contempla també “la posa-
da en servei del posterior manteniment 
de la captació, de la impulsió, del canal 
executat i del bombament del Sector 1”.
El director territorial d’Acció Climàtica, 
Jesús Gómez, afirmava el passat fe-
brer, tot just després de l’anunci de la 
licitació, que aquesta primera fase ha 
de permetre “posar unes 200 hectàrees 
de rec en marxa a Xerta, però sobretot 
reaprofitar totes les infraestructures que 
estaven degradades. No només les ar-
reglarà sinó que les deixarà llestes per al 
seu funcionament. Per tant -afegia Gó-
mez-, això suposaria posar en bon estat 
l’estació de bombament, les canonades 

i les basses de rec que han d’entrar en 
funcionament en aquesta primera fase 
inicial”. Unes infraestructures que, més 
enllà del formigó del canal, admet que 
es troben malmeses. No serà arribar i 
endollar la llum perquè tot s’engegui”. 
Tanmateix, un cop estigui endreçat hi 
haurà un bonus perquè “ens deixarà 
en un escenari facilitador per entrar rà-
pidament en les fases dos i tres”, si bé 
lleugerament més tard del previst. (LPR)

La Generalitat adjudica les obres 
de la primera fase del Canal 

Xerta-Sénia a Acsa, per 2,1 MEUR

Nou pas del govern català
per convertir en realitat el Canal Xerta-Sénia

La mesura, aprovada pel Consell 
de Ministres, afecta residències, 

hospitals, farmàcies, clíniques dentals 
i centres de reproducció assistida, 
entre d'altres.
El Consell de Ministres va aprovar di-
marts, la retirada de la mascareta sani-
tària que, des de l’inici de la pandèmia, 
era d’ús obligatori per a tota la població. 
Amb el progressiu control de la pan-
dèmia, es va aixecar l’obligatorietat de 
portar-la al transport públic, per exem-
ple, però la norma encara estava vigent 
en centres hospitalaris, residències, far-
màcies i altres. 
Ahir dimecres entra en vigor l’aixeca-
ment de la imposició de seguir portant 
mascaretes, mesura que des dels dis-
tints centres de L’Onada Serveis, s’ha 
rebut amb molta alegria, donat que 
no portar la mascareta facilita molt el 
contacte amb les persones usuàries i 
humanitza tots els processos que, dia a 
dia, es porten a terme als centres. 
L’obligació de portar mascareta als 
espais públics es va imposar el 27 de 
desembre de 2020, quan la norma va 
entrar en vigor. Però a hores d’ara, en 
paraules de la directora general de 
L’Onada Serveis, Cinta Pascual: “Estem 

contents, perquè no portar la masca-
reta facilita molt la comunicació amb 
els nostres residents, amb les persones 
grans que cuidem. És un moment que 
cal aprofitar, després de més de 3 anys 
amb la mascareta. Els centres ja no tre-
ballaven a gust i es perdia el nivell de 
comunicació. Ara això s’ha acabat i es-
tem contents”.
Amb aquest aixecament també es posa 
fi a l’emergència sanitària provocada 
per la pandèmia de Covid-19. 
A L’Onada Serveis es felicita perquè 
d’aquesta forma, els seus professionals 
poden estar encara més a prop de les 
persones grans, dedicats, com sempre, 
a la seva cura i atenció.

L’Onada Serveis celebra 
la fi de l'ús de les mascaretes 

als seus centres
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Sant Jaume d’Enveja va viure 
la tradicional Romeria de 
Sant Pere a l’illa de Buda. 
La Romeria va permetre 
visitar l’illa i també conèixer 
les seves tradicions. Les 
persones visitants van 
degustar paracotes de 
l’Associació de dones Sant 
Jaume d’Enveja, van gaudir 
de diferents jocs tradicionals, 
i també de la cantada i 
ballada de jotes amb La 
Rondalla dels Alfacs i el 
Grup de Jotes “Sarabastall”. 
Així mateix, va haver-hi una 
petita fira d’artesania. 
La jornada va acabar amb 
una eucaristia en honor al 
patró de l’illa, Sant Pere. 
La propera oportunitat per 
visitar l’illa de Buda serà el 
cap de setmana del 15 i 16 
de juliol, amb la primera de 
les cinc Buda & Bike d’aquest 
2023.

S JAUME

ALCANAR

Ahir dijous mónFILMAT-Fes-
tival Internacional de Cine-
ma i Paisatge va reprendre 
les projeccions en el segon 
cap de setmana d’activitats.
Avui hi haurà noves projec-
cions a Amposta i el cicle 
arribarà a Ulldecona, oferint 
una oportunitat única de 
veure una pel·lícula entre 
els arbres del Museu Natu-
ral Oliveres Mil·lenàries de 
l’Arion (dissabte 8, 22.30). “A 
través de les oliveres” és el 
film que tanca la trilogia més 
representativa del cinema 
del mestre Abbas Kiarostami, 
un dels millors directors del 
cinema iranià. Una obra ple-
na de sensibilitat, humanitat 
i paisatge que es projectarà 
en un marc natural singular. 
La vuitena edició de món-
FILMAT va començar dissab-
te passat, amb un programa 
amb catorze llargmetratges i 
vint curts.

ULLDECONA

Premis als 
Millors 

Esportistes

Romeria de 
Sant Pere

Festival 
mónFilmat

La Regidoria d’Esports de 
l’Ajuntament de la Sénia pre-
tén reconèixer i premiar els 
esportistes i les entitats i clubs 
esportius locals pels seus èxits 
i trajectòria en les diferents 
competicions en què partici-
pen, ja que considera impor-
tant que es tingui coneixement 
d’aquestes fites per al foment 
de l’esport i també per motivar 
i reconèixer l’esforç, el treball 
i la constància dels esportistes 
i entitats locals en l’àmbit es-
portiu. La Regidoria d’Esports 
organitzarà, durant el mes de 
juliol, la XV Nit de l’Esport Se-
nienc on s’entregaran els pre-
mis als esportistes i entitats o 
clubs, d’acord amb les bases 
establertes. Es poden presen-
tar candidatures fins el dia 14. 

S BÀRBARA

Actes 
previs a la 

Festa Major
Durant el cap de setmana 
passat, Santa Bàrbara va so-
lapar els últims actes de les 
jornades esportives amb els 
actes previs a la Festa Major. 
Així, durant el cap de setma-
na es va fer la muntada de la 
plaça de bous, la festa revival 
del futbol, el relleu de pubills 
i pubilles, i l’homenatge als 
planers i planeres absents. 
Amb tot el relleu de pubilles 
i pubills fet, i després dels 
parlaments de la regidora de 
Festes, Laia Pla Coto, i l’al-
calde, Antonio Ollés Molias, 
el moment més emotiu el va 
posar la pregonera absent, 
Maria Teresa Ferré Bort “La 
Canterera”.
Per tant, tot a punt per a una  
Festa que ja va tenir actes ahir 
i que comença avui, fins el 16 
de juliol. 

El Ple de l’Ajuntament aprova el cartipàs 
municipal del mandat 2023-2027

L’alcalde d’Alcanar, Joan 
Roig, va signar el decret amb 
la nova organització política 
de l’Administració municipal, 
que es va presentar en el ple 
extraordinari celebrat el di-
jous 29 de juny.
La direcció política i executi-
va, formada per set regidors 
i regidores al govern, s’arti-
cula a partir de quatre eixos 
de govern: les persones, els 
sectors productius, la cultura 
i la sostenibilitat.  
A banda de les regidories que 
ja existien, se n’han creat de 
noves per a marcar el rumb 
d’aquest mandat, com la de 
Redacció del Pla General 
Urbanístic, la d’Equipaments 
Municipals, la de Mercats 
Municipals, la de Projecció 
de Poble o la de Promoció 
de la Llengua Catalana. Les 
regidories d’Infància, Ado-
lescència, Joventut i Gent 
gran s’han fusionat dins de la 
de Cicles Vitals. La Regidoria 

d’Agricultura i Entorn Rural i la 
de Vincle amb el País Valen-
cià passen a dependre direc-
tament d’Alcaldia, per tal de 
donar rellevància i prioritat a 
aquests afers.
Joan Roig ha explicat que 
aquest cartipàs està concebut 
per a emprendre la transfor-
mació que es durà a terme els 

pròxims quatre anys: “L’objec-
tiu és passar dels 10.000 ha-
bitants, constituir-nos legal-
ment com a ciutat i, d’aquesta 
forma, poder estirar més 
ajudes i subvencions per al 
desenvolupament de projec-
tes transcendentals per a la 
transformació del municipi”. 
En aquest sentit, ha desta-

SANTA BÀRBARA

Segons la llei, els municipis de 
menys de 5.000 habitants es-
tan obligats a celebrar, com a 
mínim, un ple cada tres mesos. 
L’Ajuntament de Santa Bàrba-
ra, que té esta característica 
demogràfica, ha treballat du-
rant anys amb un ple ordinari 
cada dos mesos. En el trans-
curs del darrer ple es va de-
batre la periodicitat, ja que al-
guns regidors consideren que 
és suficient, mentre que altres 

L’Ajuntament aprova la 
periodicitat dels plens i 

comissions informatives

argumenten que seria més 
adequat tenir una freqüència 
mensual. Al ple també es va 
debatre la necessitat de crear 
més comissions informatives 
permanents. La votació va re-
flectir les opinions dividides, 
amb les abstencions de Santa 
Bàrbara Avança Unida i el PSC, 
el vot en contra de Per Santa 
Bàrbara, i els vots a favor de 
l’equip de govern de Junts i 
ERC. (La Plana Ràdio)

LA SÉNIA

cat projectes com ara “la mi-
llora de les infraestructures, 
començant per la zona dels 
Codonyers, els equipaments 
esportius i, evidentment, la 
redacció del Pla d’Ordenació 
Urbanística, que serà el nostre 
full de ruta en l’àmbit urbanís-
tic durant els pròxims quaran-
ta anys”.
Pel que fa a les assistències, 
dels set membres de l’equip 
de govern, dos seran en dedi-
cació exclusiva, dos en dedi-
cació parcial i tres aniran per 
assistències. 
El cartipàs de l’Ajuntament 
d’Alcanar és partirari, a banda 
de l’alcalde, hi ha tres dones 
regidores i tres homes regi-
dors dins l’equip de govern, 
el portaveu del qual serà Marc 
Chavalera. Pel que fa a les ti-
nències d’alcaldia, Txell Ull-
demolins serà la primera, Xavi 
Barrera el segon, Mar Amo-
rós la tercera i Axel Sorolla el 
quart.
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Dilluns, sis treballadors van 
iniciar el seu contracte, d’un 
any de durada i a jornada 
completa, en el marc del 
programa Treball i Formació. 
Els treballadors contractats 
realitzaran tasques de man-
teniment i neteja a la Via Ver-
da i en altres punts turístics 
de la Terra Alta. Pel que fa a 
la línia DONA (1 contracte), 
la persona contractada re-
alitzarà tasques de neteja a 
la seu del Consell Comarcal. 
Tots els participants tam-
bé realitzaran una formació 
transversal obligatòria a tra-
vés de dos mòduls diferents: 
“Intel·ligència emocional a 
l’empresa i gestió de quali-
tats” i “Sensibilització en la 
igualtat d’oportunitats”. Més 
de 40 candidats s’han pre-
sentat al procés de selecció 
per a les sis places ofertades.

TERRA ALTA

RIBERA D’EBRE
Recreen 

l’entrada de 
les tropes 

republicanes
Mig centenar de persones 
es van posar a la pell de sol-
dats republicans, falangistes 
i civils a la Fatarella en la re-
creació històrica de l’entrada 
de les tropes republicanes el 
juliol del 38. La proposta va 
reviure la retirada de l’exèrcit 
franquista, instal·lat a la vila 3 
mesos, i la confusió de dos 
batallons republicans, que 
van atacar-se abans d’arribar 
al poble. L’acte, que no es feia 
des de 2017, es va emmarcar 
en el 85è aniversari de la ba-
talla. El president de l’Associ-
ació Lo Riu, Àlex Sambró, va 
reivindicar l’exercici de me-
mòria per no repetir “les bar-
baritats d’una guerra”. Es van 
col·locar llambordes Stol-
persteine en honor a sis veïns 
deportats als camps d’exter-
mini nazi.

LA FATARELLA

Signen un protocol de 
col·laboració per millorar 
ambientalment el riu Ebre

Programa 
Treball i 

Formació 2023

L’Agència Catalana de l’Aigua 
(ACA), la Confederació Hi-
drogràfica de l’Ebre (CHE) i 
l’Associació Aube han signat 
un protocol de col·laboració 
per millorar ambientalment 
el riu Ebre entre els munici-
pis d’Ascó i Miravet. L’objectiu 
de l’acord, que tindrà una vi-
gència de quatre anys, és pre-
servar i protegir el bon estat 
ecològic d’una desena d’es-
pais fluvials com són les illes 

FLIX
Mar 

Carranza 
Pasarrius, 
pregonera 
de la Festa 

Major
Flixanca de tota la vida, va de-
cidir apostar per Flix i aquí hi 
continua. Mar, per alguns, Mar 
Carranza, i per a molts la fi-
lla d’Aurora, és, sens dubte, la 
seua primera “influencer”. Mar 
ha estat un total de trenta-sis 
anys fent de la seva passió, la 
seva professió. Generacions 
d’alumnes amb qui ha compar-
tit aprenentatges, confidències 
i moltes lliçons de vida, ja que, 
tal com ella assegura, “en el 
nostre petit món que és l’Ins-
titut de Flix, tots som mestres i 
aprenents alhora”. Ara, ja jubi-
lada, podrà afegir un nou epí-
graf a la seua biografia, en ser 
la pregonera de la Festa Major 
de Flix.

Francesc Barbero i Escrivà,
 actual alcalde de Flix, presidirà

el Consell Comarcal
Després de formalitzar l’acord 
de Govern del Consell Co-
marcal de la Ribera d’Ebre, els 
grups d’Esquerra Republicana 
de Catalunya i el Partit dels 
Socialistes, han fet pública 
la distribució de les diferents 
àrees i responsabilitats.
Francesc Barbero i Escrivà, 
actual alcalde de Flix, presi-
dirà l’ens comarcal els qua-
tre anys del mandat. Esquer-
ra Republicana de Catalunya 
tindrà també les vicepresi-
dències segona, que ocuparà 
Núria Morera, alcaldessa de 
Benissanet; tercera, cinquena 
i sisena. 
D’altra banda, el PSC osten-
tarà la primera i quarta, que 
ocuparan Josep Jaimot, regi-
dor d’Ascó i Carlos Trinchan, 
de Móra la Nova. Pel que fa a 
les àrees de Govern, els repu-
blicans gestionaran Hisenda i 
TIC, Treball i Empresa, Turis-
me, Comerç i Producte local, 

Serveis Socials, Joventut i Drets 
Socials, Cultura i Esports, Medi 
Ambient i Transició Energètica. 
Els socialistes dirigiran les àrees 
de Promoció Econòmica, Con-
sum i Habitatge.
Amb la mirada posada en 
l’oportunitat que pot represen-
tar per a la comarca l’arribada 
del Fons de Transició Nucle-
ar, el nou Govern de la Ribera 
d’Ebre començarà a caminar el 

19 de juliol, amb la constitució 
dels nous consells comarcals.

GANDESA

L’Ajuntament de Gandesa va 
donar compte, en sessió ple-
nària, del nou cartipàs muni-
cipal que reparteix les àrees 
competencials entre els sis 
regidors de Govern. El ple, 
celebrat la tarda del dimarts, 
també va aprovar la creació 
d’una nova comissió de Por-
taveus, de caràcter informa-
tiu,  on estaran representats 
tots els grups polítics del con-
sistori.
El govern municipal estarà in-
tegrat per sis regidors (Junts 
per Gandesa i PP), la majoria 
absoluta del ple, dels quals 
tres seran tinents d’alcal-
dia. Per primer cop, Gandesa 
comptarà amb diverses regi-
dories de nova creació com 
ara Acció Climàtica, Atenció i
Participació Ciutadana, i Imat-
ge de la Ciutat.
D’altra banda, i arran del com-
promís adquirit per l’alcalde, 

L’Ajuntament aprova el seu 
cartipàs municipal

Carles Luz, en la seva presa 
de possessió, es crearà una 
nova Comissió de Portaveus 
integrada per tots els grups 
polítics i en la que, de manera 
periòdica, s’informarà sobre 
aquells assumptes més relle-
vants per a la ciutat i els pro-
jectes de l’equip de Govern.

ENTRE ASCÓ I MIRAVET

El nou Govern 
de la Ribera d’Ebre 

començarà a caminar
el 19 de juliol

de Subarrec, l’Aubadera, l’illa 
de Benissanet o l’illa de Molló, 
entre altres. El projecte també 
comportarà que, anualment, 
es desenvolupin programes 
d’actuacions conjuntes, així 
com tasques d’educació i 
sensibilització ambiental. A 
més, i per avaluar-ne els tre-
balls, es crearà una comissió 
mixta de control i seguiment 
que es reunirà un cop l’any.
ACN
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terres de l’ebre

“Defensar les Terres de l’Ebre és exigir al 
Govern espanyol uns trens que arribin a 
l'hora i s’aturin a les nostres estacions”

POLÍTICA

no s’atura perquè ni PSOE, ni 
Podemos, han tingut la volun-
tat política que s’aturés, fet que 
considerem una vergonya”. 
Una situació que ha contrapo-
sat a la de l’estació de tren de 
Calatayud, on fa dècades que 
s’aturen trens de velocitat alta 
i alta velocitat. “Per Esquerra 
Republicana defensar les Ter-
res de l’Ebre és exigir al govern 
espanyol uns trens que arribin a 
l’hora i que s’aturin a les nostres 
estacions. I també és defen-
sar el retorn de l’aturada dels 
Euromed a l’Aldea, i el traspàs 
integral dels trens regionals a la 
Generalitat, unes reclamacions 
que continuaran fent a Madrid 
fins aconseguir-ho”. El candidat 
republicà al Senat, Jordi Gase-
ni, ha aprofundit en el servei de 
trens regionals de les línies fer-
roviàries R15 i R16 al seu pas per 
l’Ebre: “Podem dir clarament i 
rotundament que el servei de 

Davant de l’estació de tren de 
l’Aldea, la candidata republica-
na al Congrés, Norma Pujol, ha 
recordat que “l’única cosa que 
han fet aquesta legislatura PSOE 
i Podemos des del Govern es-
panyol pels trens de les Terres 
de l’Ebre, és suprimir l’aturada 
de l’Euromed a l’estació de l’Al-
dea”. Tot apuntant que des de 
l’any 2016 fins al 2020, hi havia 
8 serveis diaris d’Euromed amb 
aturada en aquesta estació.
Pujol ha afirmat que “de res 
ens serveixen les grans inver-
sions ferroviàries per a un cor-
redor mediterrani que només 
ens permet veure com els trens 
passen de llarg de les Terres de 
l’Ebre, i si s’aturen, ofereixen un 
servei més que deficient”.
Malgrat les distàncies equidis-
tants entre Barcelona, Tarrago-
na, l’Aldea, Castelló i València, 
l’únic lloc on no té aturada l’Eu-
romed és l’Aldea: “l’Euromed 

* CAMPREDÓ va celebrar 
de la millor manera els 15 
anys de Mestràlia, amb mol-
ta participació, i refermant 
l’estima i el reconeixement 
del públic local i dels visi-
tants. Enguany, dins de les 
novetats amb tallers i ac-
tuacions, s’ha incorporat 
també una pantalla gegant 
on es van emetre en direc-
te els tallers i activitats dels 
lutiers.

* 25 MUNICIPIS EBRENCS 
es beneficiaran de la decisió 
del govern de posar en mar-
xa un pla per portar caixers 
automàtics i serveis finan-
cers mòbils als municipis 
que actualment no disposen 
d’oficina bancària. 

* TALL DE LA CARRETERA 
Jesús-Roquetes. Amb mo-
tiu dels diferents actes que 
es realitzaran durant els dos 
caps de setmana de la Festa 
Major Jesús 2023.

* ROQUETES estrena nou 
vehicle escombrador per 
fer la neteja vial. La nova 
maquinària, més moderna, 
incorpora millores per al 

treball diari als carrers del 
municipi.

* L’AJUNTAMENT DE BENI-
FALLET i el grup de memò-
ria Stolpersteine han decidit 
celebrar, per segon cop, les 
II Jornades de Memòria His-
tòrica arran de la celebració 
dels 85 anys de l’inici de la 
Batalla de l’Ebre. Aquestes 
es van celebrar per primera 
vegada l’any passat, en ho-
menatge a quatre deportats 
benifalletencs als camps na-
zis. El primer acte va ser ahir. 

* ELS ALCALDES d’Aldover, 
Xerta i Tivenys fa mesos que 
exigeixen la cessió dels cen-
tres d’interpretació del riu a 
Acuamed. Davant l’incompli-
ment de la  cessió, ERC farà 
una roda de premsa avui di-
vendres a Aldover.

* L’HOSPITAL Santa Creu ha 
habilitat dos espais per a fa-
miliars i persones ingressa-
des a cures pal·liatives. 

* 21 RIBERENCS es formen 
com a monitors de menjador 
i  transport escolar al Consell 
Comarcal.

trens regionals ha empitjorat 
aquesta legislatura. És un ser-
vei molt deficient. Ja fa temps 
que anar a Barcelona i tornar 
amb trens regionals, costa més 
que fa vint anys. Per a més ver-
gonya, darrerament la durada 
dels trajectes encara s’han in-
crementat més, i tot això, sense 
deixar de patir els retards que ja 
són massa habituals”. També ha 
continuat reclamant que “el fi-
nal del trajecte de l’R16 inclogui 
l’estació d’Ulldecona”. Gaseni 
ha reclamat “el traspàs integral 
dels trens de rodalies i regionals 
a la Generalitat, amb la partida 
pressupostària pertinent, per 
oferir un millor servei ferroviari i 
la progressiva millora del temps 
de trajecte, perquè ara els trens 
regionals tarden entre 10 i 20 
minuts més. Cal dir que abans 
de les obres del corredor ja hi 
havia els mateixos problemes i 
deficiències en el servei”.

MÉS NOTÍCIES. EN 1 MINUT
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TERRES DE L’EBRE

La renúncia de l’actual alcalde 
socialista de Tarragona, Rubén 
Viñuales, a la seva acta de di-
putat al Parlament suposarà 
l’entrada a la cambra de l’ac-
tual portaveu del PSC a l’Ajun-
tament de Roquetes, Georgina 
Ebri. “L’Ebre guanya força al 
Parlament”, és la lectura que 
han efectuat avui des del partit 
en roda de premsa. Ebri, di-
plomada universitària en infer-
meria i graduada en fisioterà-

POLÍTICA
El Programa de Resiliència Urbana de 

l’ONU obre la fase per prioritzar les àrees 
d’actuació i concretar els projectes

Una vintena 
d’agents 

del territori 
participen en el 

quart taller dut a 
terme a Benissanet

La portaveu del PSC a 
Roquetes, Georgina Ebri, 

prendrà el relleu de Rubén 
Viñuales al Parlament

La republicana Noemí Llau-
radó ha assegurat que l’acord 
amb el PSC per governar la 
Diputació de Tarragona està 
“blindat de qualsevol dinàmi-
ca que transcendeixi com a 
institució”, garantint així l’”es-
tabilitat política”. Ho ha dit 
en la presentació del cartipàs 
que ambdós partits proposen 
per als pròxims quatre anys i 
on Llauradó repetiria com a 
presidenta. Rubén Viñuales, 
Enric Adell, Imma Costa i Mar-
ta Ventura es postulen com a 
vicepresidents i, alhora, re-
presentants dels tres territoris 
que integra la Diputació: el 
Camp de Tarragona, les Ter-
res de l’Ebre i el Baix Penedès. 
Adell, com a vicepresident se-
gon, farà de portaveu de les 
Terres de l’Ebre i s’encarre-

Llauradó defensa que
l’acord amb el PSC està “blindat” i garanteix 

l’”estabilitat política”

garà de les àrees de Concer-
tació, Assistència Municipal 
i Assistència del Territori. El 
desenvolupament econòmic, 
la lluita contra el despobla-
ment o la sostenibilitat són al-
guns dels eixos del full de ruta 
d’ERC i el PSC. (ACN)

El Departament de Territori i 
ONU-Hàbitat, el programa de 
Nacions Unides per a la millora 
dels assentaments urbans, han 
dut a terme, aquest dimarts,  
una nova sessió de treball del 
Programa de Resiliència Urba-
na a les Terres de l’Ebre, que 
ha reunit una vintena de repre-
sentants d’institucions i enti-
tats del teixit econòmic i social 
ebrenc a la Sala Renaixença 
de Benissanet. “Després de 
les tres sessions de diagnosi, a 
partir d’avui entrem en la fase 
de marcar les prioritats per 
tenir els projectes necessaris 
per a unes Terres de l’Ebre més 
resilients”, explica la directora 
general d’Agenda i Renovació 
Urbana, Nel·la Saborit Esteve, 
que destaca la importància de 
la participació dels mateixos 
actors del territori per definir 
aquests projectes. 

“Les Terres de l’Ebre ens perce-
bem com a zona 0 dels efec-
tes del canvi climàtic i això ens 
obliga a incorporar la sosteni-
bilitat en la nostra estratègia de 
desenvolupament”, concreta 
el delegat del Govern, Albert 
Salvadó Fernandez, que posa 
en valor, també, la importància 
per al territori. “Disposar d’una 
eina de diagnosi de la resili-
ència al territori ens permetrà, 

Pel que fa a la representació 
ebrenca al plenari de la Dipu-
tació, els republicans sumen a 
Adell dos noms més. El primer 
és el regidor de Móra la Nova, 
Jesús Àlvarez Vilàs, que subs-
tituirà Carlos Brull (alcalde de 
Falset) a la meitat del mandat. 
I el segon correspon a Iris 
Castell Cid (regidora d’Am-
posta). Junts ha escollit l’exal-
caldessa de Tortosa i actual 
portaveu de Junts per Tortosa 
a l’oposició, Meritxell Roigé, 

Representació ebrenca 
al plenari

DIPUTACIÓ

més endavant, posicionar-nos 
a escala internacional expli-
cant aquest model”, conclou. 

pia, ha reivindicat la tasca que 
està portant el PSC al Parla-
ment en favor del conjunt de 
les Terres de l’Ebre, com és 
la modificació de la Llei dels 
Fons Nuclears, la construcció 
del nou hospital i el desdobla-
ment de l’eix de l’Ebre, entre 
d’altres. “Un treball en el qual 
insistirem fins a fer-ho una 
realitat, conjuntament amb el 
company Joaquim Paladella”. 
(ebredigital.cat)

Enric Adell, com 
a vicepresident 
segon, farà de 
portaveu de 

les Terres de l’Ebre

i a l’actual batlle de l’Aldea, 
Xavier Royo. Els socialistes 
han optat per l’exalcalde de 
Sant Jaume d’Enveja, Joan 
Castor Gonell.

Meritxell Roigé i 
Xavier Royo seran 
els representants 
ebrencs de Junts a 

la Diputació
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Junts reclama que “els plans de reindustrialització
de l’Estat no passin de llarg del Baix Ebre”

La número dos de llista de 
Junts per Catalunya al Con-
grés dels Diputats per al Camp 
de Tarragona, les Terres de 
l’Ebre i el Baix Penedès, Ire-
ne Negre, ha anunciat que el 
partit reclamarà recursos a 
Madrid perquè “és l’hora d’una 
reindustrialització real i efecti-
va del Baix Ebre per evitar que 
hi hagi empreses que marxin 
o tanquin, però sobretot, per 
captar noves inversions”. Per 
això, ha defensat la necessitat 
d’articular un teixit productiu 
competitiu i innovador, amb 
una clara aposta per la indús-
tria del coneixement que ge-
neri llocs de treball de qualitat 
a la comarca.
En aquest sentit, Negre ha 
subratllat que “els plans de 
reindustrialització de l’Estat 
espanyol no poden passar de 
llarg del Baix Ebre”. A parer seu, 
“cal complementar dos sec-
tors econòmics potents, com 
el turisme i el comerç, amb 

una indústria forta, que permeti 
tenir una economia diversificada 
de debò”, ha detallat durant una 
atenció als mitjans de comuni-
cació feta al polígon industrial 
de l’Aldea. Així mateix, la número 
dos de la llista de Junts ha de-
nunciat la manca d’inversions 
i de compromís dels governs 
espanyols en infraestructures 
cabdals per a la comarca, com el 
nou pont a Tortosa per connec-
tar la zona nord i el ramal ferro-

POLÍTICA

viari i una estació intermodal de 
mercaderies al polígon Catalu-

terres de l’ebre

Festa de 
Sant 

Cristòfol
Demà dissabte 8 de juliol, 
tindrà lloc al municipi la fes-
tivitat de Sant Cristòfol amb 
diferents actes durant tot el 
dia. Pel matí, a les 11.30 ho-
res, concentració de xòfers 
davant del Pavelló Municipal 
i sortida cap a l’Ermita. 
A les 12.30 h, es farà l’ofrena 
al monument en memòria 
dels xòfers. 
A les 13 h, tindrà lloc la Mis-
sa, cantada per la Coral San-
ta Llúcia. Posteriorment, di-
nar de germanor. A la tarda 
(16.30h), es durà a terme la 
benedicció de camions. 
A les 19.30, es farà la dels 
vehicles. A les 21.30 hores, 
s’efectuarà el Sopar Popular 
al voltant de l’Ermita de Sant 
Cristòfol. Sobre les 23.30 
començarà el ball amb l’Or-
questra Tramuntana. Poste-
riorment, sessió de Dj’s a càr-
rec dels Kintos ‘05.

EL PERELLÓ

nya Sud que haurà d’enllaçar 
amb el Corredor Mediterrani. 
A més, ha reiterat que l’Estat 
ha de fer que el tercer carril 
de l’AP-7 sigui una realitat el 
més aviat possible i que aposti 
per l’estació de tren de l’Aldea, 
amb l’aturada de l’Euromed, la 
millora de la R16 de Rodalies o 
l’ampliació a dues vies. 

Xavier Royo, alcalde de l’Al-
dea, s’afilia a Junts per Ca-
talunya
D’altra banda, l’actual alcalde de 
l’Aldea, Xavi Royo, ha anunciat 
la seva afiliació en el projecte 
polític de Junts per Catalunya. 
“Tot i haver-me presentat a l’al-
caldia com a candidat de Junts, 
ara faig un pas més i m’impli-
co en el projecte de Junts per 
Catalunya” ha dit. El passat 28 
de maig, Xavier Royo, va ser re-
elegit alcalde de l’ajuntament 
de l’Aldea per majoria absoluta 
i encara el repte de ser alcalde 
per segon mandat consecutiu. 

Irene Negre critica la 
manca d’inversions i
de compromís dels
Governs espanyols 
en infraestructures 

cabdals per a la 
comarca
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6 PRESIDENTS 
BABYS  
Súper James Bond va tancar 
la temporada amb dues 
entrevistes, amb el gurú de 
la Federació Miquel Piñol 
(va ser un duel a mort sense 
trets) i al nou president 
Carles Aguirre de l’Horta 
San Juan, equip que torna 
a la competició i ho fa amb 
un president jove només té 
24 anys. Repassem últims 
anys: Masdenverge reprèn 
el futbol la 2016/17 amb 
un president amb 25 anys, 
Enric Martinez. A la Galera, 
fa tres campanyes, un altre 
baby, Miquel Arasa, amb 28 
anys, ressuscitava una altra 
vegada el futbol. Any passat 
Alcanar i Santa Bàrbara van 
estar a punt de no tenir fut-
bol. Ion, amb 27 anys, i Jordi 
Roda, amb 30, agafaven les 
regnes. I a l’Ampolla, el gran 
Ferran, amb 27 anys, agafa la 
presidència i Llàtzer, que se-
gueix ajudant, té més temps 
ara per a jugar als escacs. 
Vostès diran que són moltes 
casualitats: tres presidents 
joves reprenen el futbol a la 
seva localitat, dos el salven i 
un altre juga al futbol platja 
i canvia de càrrec. No crec en 
les casualitats, ho he dit mil 
vegades. És la nova saga del 
futbol ebrenc, els presidents 
babys. Saba jove perquè als 
pobles hi hagi futbol, se’n 
parli, es faci esport i els 
aficionats gaudeixin en di-
recte. Tanco la temporada de 
top secret, ara toca la sèrie 
de plantilles i si em queda 
temps faré una secció d’estiu. 
El 31 de juliol volaré a la 
meva segona llar, Mèxic. He 
estat cinc anys sense cantar 
ranxeres; tranquils que des 
d’allà també els escriuré. De 
moment, ho segueixo fent 
des de Madrid, al costat de 
l’Ayuso que viu a dos carrers 
del meu portal, al meu barri, 
Chamberí, el millor del món.

CELMA

LI HA TOCAT AL 
CUBELLES
Dimecres es van conèixer els 
grups de Segona catalana i el 
Cubelles és finalment el que 
li toca. Ho vam avançar la 
setmana passada que era una 
possibilitat ferma. I així ha 
estat finalment. Serà l’equip 
de Barcelona que vindrà a 
jugar al grup 6, amb els de 
Tarragona. Un contratemps 
important per un club que 
en la darrera jornada del 
play-off, fins al minut 90, era 
de Primera catalana. Però la 
Gornal va remuntar en afegit i 
va ser qui va pujar. 
El Cubelles, de competir a 
Primera catalana passarà a 
jugar a Segona al grup 6, per 
estar més a prop. Un grup 
totalment desconegut. 
La interterritorialitat com-
portarà això. A més, pel tema 
de la distància geogràfica, si 
mai hi ha una situació similar 
en uns anys, ja sé sap a qui 
li tocarà.¿I si l’any vinent el 
Cubelles manté a la categoria 
i no hi ha vacant al seu grup? 
En tot cas, l’afectació és im-
portant per este club a hores 
d’ara. Els equips ebrencs tam-
bé hauran de preparar-se per 
al futur. La interterritorialitat 
ja existeix a Primera catalana. 
Però no la veig a Segona, tot 
i que permetrà ajustar els 
grups en base al criteri de la 
proximitat geogràfica. 

Acaba així el culebró de les 
darreres setmanes. Ni abans 
era de la Rapitenca, ni ara 
de l’Amposta. La meua feina 
és informar, i, si puc, donar 
suport als nostres equips. 
Este tema afectava a l’Am-
posta però també a 10 equips 
ebrencs que els feia falta 
saber quin seria el rival que 
mancava. Ara ja ho saben. 
Desplaçament en autocar i 
cap a Cubelles. Este serà el 
viatge afegit per la interterri-
torialitat. 

MICHEL
Rapitenca: 
avui assemblea de socis

TERCERA FEDERACIÓ
* EL NÀSTIC participarà al 
Toha, el 20 d’agost. Juntament 
amb l’equip grana, de Pri-
mera Federació, hi jugaran la 
Rapitenca, el Tortosa i l’equip 
amfitrió, la UD Remolins Bítem. 
Serà un torneig especial perquè 
compleix 50 anys. Per això hi 
ha previstos diversos actes.   

* EDUARD PARÍS, àrbitre 
calero, ascendeix a la 1a Cata-
lana. També estarà facultat per 
exercir d’assistent a categories 
superiors com la nova Lliga 
Elite o la 3a RFEF.

* PRIMERA CATALANA, Ja es 
coneixen els grups. El tercer 
estarà format per: GORNAL, 
ASCÓ, ATLÈTIC SANT JUST, 
CANONJA, EL CATLLAR, FUN-
DACIÓ ATLÈTIC VILAFRANCA,  
MARTORELL, CD MORELL, 
PARC, AE PRAT ‘B’, SANT 
ILDEFONS, SANTFELIUENC, 
SARRIÀ,  SITGES, CF TORTO-
SA EBRE 2023 i VILANOVA 
GELTRÚ. 

* UE TIVENYS: tal com vam 
informar la setmana passada, 
Francesc Pinyol és el nou mister 
i el nou president és  Joan Adell. 
El killer Pere Nàcher tornarà a 
l’equip del seu poble.  Dissabte 
va tenir lloc l’assemblea de 
socis.

* MÉS EBRE va informar fa 
unes setmanes que el filial de 
la Rapitenca no competiria la 
temporada vinent. I ja vam 
comunicar que el Catalònia B 
pujaria a Tercera, per omplir 
la vacant. Ara ja és oficial la 
noticia que vam avançar i el 
Catalònia jugarà a Tercera. 

De la Rapitenca B, diversos 
jugadors han anat al Perelló, 
equip que s’ha reforçat molt bé. 
Podeu veure la plantilla actual, 
a l’especial de Celma en planes 
següents.   

* LA LLIGA ELIT, LA PRIMERA 
I LA TERCERA CATALANA 
començaran el 17 de setembre. 
La Segona el dia 10 de setem-
bre. La Quarta està pendent 
perquè resta obert encara el 
període d’inscripció. L’Aldeana 
B no competirà. Amb l’Horta i 
el Campredó, el grup seria de 
15. I podria haver-hi una alta 
més, que en properes edicions 
confirmarem. 

* FUTBOL PLATJA: aquest 
cap de setmana tindrà lloc a 
l’Ametlla de Mar l’Open de Fut-
bol Platja, una de les activitats 
esportives ja clàssiques a la 
localitat durant els mesos d’es-
tiu i que aquest any complirà la 
24a edició.

BREUS

La Rapitenca celebrarà avui a 
les 19.30 h, en primera convo-
catòria, l’assemblea de socis. A 
l’Auditori. Es farà balanç espor-
tiu de la temporada passada i 
també econòmic. Així mateix, 
es parlarà de la propera, pre-
sentant les renovacions i els 
fitxatges ja confirmats. D’en-
trada, només 6 jugadors conti-
nuen de la campanya  anterior. 
Es preveuen unes 12 altes. Al-
gunes d’elles ja les hem publi-
cat. Altres es poden conèixer 
avui a l’assemblea. També pot 
passar que hi hagi casos de ju-
gadors de categoria superior 
que estan esperant propostes 

del mercat i que, cas de no 
concretar-se, fitxarien en les 
properes setmanes amb el club 
rapitenc. La plantilla serà de 
18/19 jugadors més els juvenils 
que habitualment entrenaran 
amb el primer equip. D’altra 
banda, la Rapitenca no juga-
rà la Copa Catalunya. Segons 
el president, Fernando Garcia: 
“ja tenim tota la pretempora-
da planificada i no disposem 
de dates”. La Rapitenca farà la 
presentació davant de l’afició 
el 19 d’agost contra el Vilareal 
C. La pretemporada comença-
rà el dia 31 d’este mes. El filial 
no competirà enguany.  

Norbert Callau ha fitxat amb 
el FC Barcelona. Serà un dels 
responsables de la preparació 
física dels dos juvenils, formant 
part del cos tècnic de l’A que 
entrenarà Òscar López. El cale-
ro, que va ser porter de l’Amet-
lla, Rapitenca i Remolins Bítem, 
ha estat els darrers anys a Xipre, 
a l’AEK Lanaca, de la primera di-
visió. L’equip xipriota va jugar la 
prèvia de la Champions, i tam-
bé l’Europa League. Finalment, 
fou eliminat de la Conference 
League, pel West Ham que ser 
el campió. 
Norbert està satisfet de la nova 
etapa: “a Xifre estava ben adap-
tat i es va fer un bon treball, sent 
el primer equip del país que va 
passar una fase prèvia d’una 
competició europea. Però 
l’oportunitat d’estar al Barça, a 

Norbert Callau s’incorpora 
al FC Barcelona

la seua estructura tècnica, és un 
gran pas endavant, que em per-
met seguir progressant i, a més, 
podré estar a prop de casa”. 

Conveni de filiació entre
el Batea i la Fatarella

Els dos clubs terraltins van signar el divendres un conveni de 
filiació. Des de Batea es comentava que “natros tenim tota l’ac-
tivitat en el futbol base, i en estos moments no disposem de 
primer equip. La Fatarella, en canvi, disposa d’equip a Quarta i 
no té equips de base. El que buscàvem era una complicitat amb 
un club de la comarca. L’objectiu és, a través del conveni, que 
joves de la Fatarella es puguin incorporar al nostre futbol base, 
a més dels que hem tingut fins ara. D’altra banda, un jugador 
juvenil jugarà amb el Batea i, amb el conveni, pot jugar també  
amb la Fatarella. Este és el motiu de la filiació, poder sortir be-
neficiats tots dos clubs”. Des de la Fatarella s’estava d’acord i 
s’afegia que “els dos clubs disposem del conveni per poder-lo 
utilitzar i d’això es tracta, que ens pugui anar bé als dos clubs”. 

Serà un dels 
preparadors físics

dels juvenils
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FCF
La Federació 

recorda la 
normativa 

Miquel Piñol, delegat de la 
Federació Catalana de Fut-
bol a l’Ebre, va estar dilluns a 
Minut 91, a Canal TE. Piñol va 
fer aclariments sobre la inter-
territorialitat recordant que va 
ser aprovada a l’assemblea de 
l’any passat. Sobre si va agafar 
per sorpresa a la pròpia Fede-
ració, Piñol va informar que 
“pot passar que en un mo-
ment determinat no es recor-
de exactament una normati-
va. Però la normativa existeix 
i no es pot fer res. En el cas 
de l’Amposta, crec que s’ha 
ajuntat tota la mala sort. I tot i 
mirar les diverses possibilitats, 
no ha pogut ser cap d’elles. 
D’entrada, el Gandesa havia 
d’estar dos anys sense pujar, 
però es va canviar la norma-
tiva i va haver un indult de la 
sanció, per retirar-se quan 
estava a Primera. Si no hagués 
estat així, el Gandesa enguany 
no hagués pogut pujar. I des-
prés pel tema de la interter-
ritorialitat, l’Amposta s’ha 
quedat en portes d’ascens. 
Hem revisat el cas en diver-
ses ocasions i, tot i que ens 
sap greu, cap de les possibi-
litats s’ha pogut dur a terme. 
Fer un grup de 19 tampoc és 
viable perquè hi ha una nor-
mativa que ho impedeix. Des 
de la delegació hem fet tot el 
possible per defensar els inte-
ressos de l’equip ebrenc. Però 
ens hem de basar amb la nor-
mativa, i esta no ha afavorit la 
situació”.
D’altra banda, el delegat va 
resumir els acords de l’as-
semblea de la Federació que 
va tenir lloc divendres passat 
a Sant Feliu de Llobregat, on 
es va presentar el projecte de 
la Nova Casa del futbol ca-
talà. ‘Las Rozas’ però a Sant 
Feliu. També es va destacar 
que la Federació ha superat 
les 200.000 llicències. Podeu 
seguir l’entrevista al You Tube 
de Canal TE 24, a Minut 91.  

CF AMPOSTA
Gilabert: “viscut en primera persona, és 

impossible trobar una explicació coherent i amb 
sentit a tot el que ha passat”

El Cubelles serà l’equip de Bar-
celona que ompliria la vacant 
al grup 6 de Segona catalana, 
per proximitat geogràfica. Tot 
i ser un greu contratemps, el 
Cubelles haurà d’acceptar-ho. 
La interterritorialitat ha acabat 
dictant sentència. Una norma-
tiva a Segona catalana que els 
equips implicats no entenen, 
considerant que Lliga Elit i la 
Primera catalana ja són entre 
territoris. L’Amposta ha viscut 
un malson les darreres set-
manes. Amb l’ascens del Sant 
Andreu, la fusió del Tortosa i 
l’Ebre Escola i l’ampliació de la 
Tercera Federació, en principi, 
era equip de Segona. Final-
ment, no serà així. L’Amposta 
va ser el quart millor segon de 
Tercera catalana de tota Cata-
lunya. Per pujar a Segona van 
haver-hi 3 vacants. A l’Ampos-
ta, per territori, li corresponia 
pujar. Però llavors va aparèixer 
la interterritorialitat  i l’equip 
del Montsià es quedava fora. I 
la plaça l’ocuparà un equip de 
Barcelona que jugarà al grup 
6 (el de la provincia de Tarra-
gona). És la normativa. Parlem 
amb el president de l’Ampos-
ta, Carlos Gilabert.

Pregunta: Troba una expli-
cació a tot el que ha passat?
Resposta: Viscut en primera 
persona és impossible trobar 
una explicació coherent i amb 
sentit. Des de la Federació Ca-
talana de Futbol (FCF) voldran 
donar explicacions (com sem-
pre, tard) però estes explica-
cions no les entén ningú, sols 
els que tenen la poltrona.

P: És probable que la pròpia 
federació comptava amb 
què l’ascens de l’Amposta 
es produiria fins que es va 
recordar la interterritoriali-
tat, aprovada en assemblea 
l’any passat i que no es te-

nia present. Creu que pot 
ser així?
R: No és que ho cregue, és que 
ho confirmo. Hi ha 2 membres 
de junta de l’FCF que així m’ho 
van confirmar abans de que 
sortís tot a la llum, és una au-
tentica vergonya que les per-
sones encarregades d’ajudar 
i de guiar als clubs, no sapi-
guen les normatives que ells 
mateixos treuen.

P: El Cubelles haurà de ju-
gar al grup 6...
R: Tot plegat un desgavell, un 
club de 2a catalana, apunt de 
pujar a 1a la temporada passa-
da, es guanya amb ple dret la 
continuïtat a 2a, i ara de cop li 
diran que ha de venir a jugar 
al grup 6. El cost que això su-
posa per aquest club jugant a 
2a catalana és una barbaritat.

P: Creu que s’hagués pogut 
fer alguna cosa més en tot 
este afer?
R: Clar que si, ells fan i des-
fan sempre, les normes les 
fan ells, moltes vegades han 
hagut diferents criteris, les 
normatives són molt ambi-
gües, llavors les agafen com a 
ells els interessa. Enlloc de dir 
en veu alta que els clubs no 
van a l’assemblea, haurien de 
preguntar-se perquè els club 
no van, el peix està tot venut 
abans d’arribar al port.

P: Un any amb 5 ascensos 
al club; s’ha esvaït la possi-
bilitat d’assolir-ne dos més. 
El soci entén el que està suc-
ceint? 
R: El soci no ho entén i és nor-
mal; ningú entén tot el que ha 
passat i el que està passant. La 
línia del club és positiva, es-
tem creixent molt com a club; 
sols els demano un poc de pa-
ciència, tot acabarà arribant, 
perquè el treball dia a dia està 

El Cubelles 
serà l’equip 

Dimecres es van conèixer els 
equips que formaran els grups 
de Segona catalana. I com ja 
vam avançar, el Cubelles serà 
el club de Barcelona que ju-
garà al grup 6. Un equip que 
va lluitar per l’ascens a pri-
mera fins el darrer minut de 
la lliga passada. Sobre la nova 

situació, el mister, Francis-
co Caparrós ‘Capa’ informava 
que “serà un contratemps  en 
l’aspecte esportiu al no conèi-
xer els rivals d’aquella zona.  
I també pels desplaçaments 
perquè es multipliquen els 
quilòmetres i això també és 
un aspecte negatiu. A més, en 

allí. Aprofito per agrair a tota 
la gent del CF Amposta, per 
la feina feta fins ara. Portem 
dos temporades marcades per 
temes extraesportius. Només 
ens queda seguir i pensar que 
la situació revertirà.

P: La interterritorialitat a Se-
gona perjudicarà als equips 
modestos com alguns ja ho 
creuen ara?
R: El problema és de qui mana 
i de que no és capaç o no li 
interessa veure que la interter-
ritorialitat a Barcelona acabarà 
menjant-se la resta de grups, 
sinó ja verem la següent tem-
porada si hi ha més casos o 
no.

P: Només queda si el Tribu-
nal es manifesta per un par-
tit impugnat o que pugue 
haver alguna renúncia d’un 
equip de Segona la qual 

el meu cas, oficialment no he 
tingut coneixement previ de la 
notícia fins assabentar-me’n 
pel web de la Federació”. El 
mister del conjunt barceloní 
afegia que “no obstant, tot i la 
situació, la normativa diu això 
i no ens quedarà una altra que 
acceptar-la”.

cosa sembla improbable. 
Per tant, a jugar a Tercera 
altre cop. També potser, és 
moment de fer autocrítica?
R: Mentre el CF Amposta esti-
gue a 3a catalana, hem de fer 
autocrítica; el club ha de tor-
nar a 2a catalana el més aviat 
possible, però com sempre he 
dit no ens hem de tornar bojos, 
hem de continuar treballant 
com ho estem fent i els resul-
tats arribaran, que ningú ho 
dubte, nosaltres no baixem els 
braços. I pel que fa les possi-
bilitats actuals, hem d’admetre 
que, tot i haver lluitat al màxim 
per defensar el club, ja és molt 
complicat que puguem pujar, 
tot i haver fet mèrits i tenir una 
vacant disponible al grup 6, al 
de Tarragona. Però esta plaça 
l’ocuparà un equip de Barce-
lona per una nova normativa 
que no té sentit i que cap dels 
equips implicats sabia. 

“El soci no ho entén, i es normal que sigui així” 

“Des de la junta directiva hem defensat al màxim 
els interessos del club”
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UltraEbre 
Swim 

Marathon
Demà dissabte 8 de juliol 
torna l’UltraEbre Swim Ma-
rathon en la que serà la seva 
dotzena edició. Aquesta 
prova, pionera en les proves 
de natació d’ultrafons, reu-
nirà a 48 nedadors que s’en-
frontaran als 30.830 metres 
que uneixen l’Embarcador 
de Tivenys amb l’Embarca-
dor del Club Nàutic d’Am-
posta.
Com l’any passat la prova es 
realitza amb la modalitat in-
dividual i per parelles, on els 
nedadors han de realitzar la 
prova plegats. “Destacarem 
la participació internacional 
que superarà el 30% amb 
nedadors vinguts d’Itàlia, 
França, el Regne Unit, Bèlgi-
ca, Suïssa, Irlanda, Romania 
i Turquia”.
Els nedadors prendran la 
sortida a les 7 hores des 
de Tivenys, i, des de Xer-
ta, acompanyats cadascun 
d’un caiaquista. Baixaran el 
riu ajudats pel corrent favo-
rable, passant per Tortosa a 
partir de les 8.30 hores. Està 
previst que el primer parti-
cipant arribi a Amposta al 
voltant de les 11:45 hores. 
La resta de participants fina-
litzaran entre el migdia i les 
3 de la tarda.
Avui divendres 7, hi haurà 
una primera sessió de con-
tacte amb la prova a Ti-
venys, i, a la tarda, a l’hotel 
SB Corona Tortosa, es farà 
la reunió tècnica on els ne-
dadors començaran a viure 
l’ambient de la prova.

DEMÀFUTBOL PLATJA
L’equip Teslaboral, guanyador del 

XXV Open Ciutat de l’Ampolla

El XXV Open de Futbol Platja 
Ciutat de l’Ampolla es va dis-
putar els dies 1 i 2 de juliol. El 
primer premi, dotat amb 2.500 
euros, se’l va emportar l’equip 
Teslaboral; la segona posició 
va ser per a l’equip Flashback 
Salou, que va guanyar el pre-
mi de 1.000 euros; i el tercer 
premi, dotat de 500 euros, va 
ser per a l’equip Bar Àngel Els 
Valentins.
Pel que fa als premis individu-
als, el reconeixement al màxim 
golejador va ser per a Adri Ex-
pósito de l’equip Teslaboral; el 
trofeu al millor jugador va ser 
per a Adri Morales de l’equip 
Flashback Salou; i el premi al 
millor porter va ser per a Alejo 
de l’equip Flaixback Salou.
Al torneig, organitzat per 

l’Open Futbol Platja i el Club de 
Futbol l’Ampolla amb la col·la-

Texto se moverá ( el de la izquierda arriba y el de la 
derecha arriba ojo puntos y aparte).

HE PUESTO 4 FOTOS. LOS CAMPEONES EN GRANDE, 
ES LA FOTO CON LAS NOVIAS

Torna el 
futbol 

a Horta 
Horta tornarà a competir la 
temporada propera. I el tret 
de sortida es va fer dissab-
te amb una gran festa amb 
motiu dels 100 anys de fut-
bol al municipi. Gairebé 250 
persones van assistir-hi entre 
jugadors, entrenadors i pre-
sidents i directius que han 
format part de la història del 
club. Van haver-hi reconei-

xements diversos. A la imatge, 
Salvador Miralles, expresident 
durant moltes temporades i 
alma mater del club, amb la 
seua esposa. A partir d’ara, 

boració de la Federació Catala-
na de Futbol i la Regidoria d’Es-

ports de l’Ajuntament, hi van 
participar 17 equips.

el municipi terraltí comen-
ça una nova etapa amb un 
dels presidents més joves del 
futbol català, Carles Aguirre, 
amb 24 anys. Foto: Judit

Festa Final de temporada del 
Centre d’Esports Tortosa

Diumenge, el Centre d’Esports 
Tortosa va celebrar el Dinar de 
final de temporada. “Ens vam 
aplegar unes 135 persones 
al Pavelló Firal de Remolins. 
Durant l’esdeveniment es va 
fer la presentació de la nostra 
pubilla, Francesca Tena, i pu-
billeta, Beth Mascarell. Es va 
fer un reconeixement a  Gon-
zalo per tota la seva feina feta 
aquesta temporada, que ens 

ha deixat un gran record. De 
ben segur ens retrobarem en 
el futur. Finalment, el nostre 
president, Magí Marqués, i el 
regidor d’Esports Victor Grau  
van entregar el XIX premi Cu-
cafera a Oriol Ferré”. 
L’activitat continua amb el 
campus d’handbol Toni Gero-
na, que va començar el 26 de 
juny i clourà avui divendres dia 
7 de juliol.
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· Cas Becerra i la seva bai-
xa a Amposta. L’anècdota 
és que el president i ell són 
de la mateixa colla d’amics. 
La pregunta: seguiran sent-
ho?. Becerra em diu: ”clar 
que sí. No sóc rancorós, una 
cosa és l’amistat i una altra 
el futbol. Demà sortirà el sol 
altre cop. Em quedo amb 
les coses positives i aquells 
anys a la Tercera divisió“. A 
Amposta s’equivoquen però 
valoro l’exemple d’aquest 
jugador, se’n va sense ran-
cúnia. Tot un referent. Està a 
punt de tancar el fitxatge per 
La Cava.
· A l’assemblea de la Fede-
ració només van anar 147 
clubs i de les nostres Terres 
només van estar Futbol For-

matiu, Tivenys Alcanar i Tor-
tosa-Ebre. Compte a la dada: 
fa 15 anys hi havia 109.000 
llicències i aquest any s’han 
superat les 200.000. La Fede-
ració és una màquina de fer 
diners, és l’empresa de Cata-
lunya que mai tindrà fallida. El 
que mai comprendré és el sou 
de Soteras i que Piñol, delegat 
ebrenc, cobri al mes 300 eu-
ros treballant per la Federació 
set hores al dia mínim.
· A Ulldecona se’n van anar 
Zaragoza i Callarisa i la Sénia 
no va dir ni piu i ara des del 
club faldut estan molestos per 
la marxa de Quesada i Fabre-
gat a un equip. És el mercat. 
La Sénia aquest any tenen dos 
ex de l’Ulldecona, amb la tor-
nada de Callarisa i el fitxatge 

d’Ivan Escala, i van estar en ne-
gociacions amb Fabregat.
· Tres equips que aspiren a fer 
millor campanya que la tem-
porada passada a la Tercera 
catalana seran Flix, Perelló, 
Santa. Bàrbara. Dos faran plan-
tilles importants.
· Sergio Ruiz ha fet una oferta a 
un exjugador del Remolins-Bí-
tem amb ‘taló en blanc’.
· Horta va complir els seus 
cent anys de futbol al munici-
pi, com així ho mostren els pri-
mers estatuts, tot i que va co-
mençar a competir de forma 
oficial a la campanya 73/74 a la 
quarta catalana (abans tercera 
regional). Els equips d’aquell 
any a la categoria, al grup de 
les Terres de l’Ebre, van ser: 
Tortosa B, Santa Bàrbara, Am-

polla, Camarlenc, Bot, Falset, 
Aldeana, la Galera, la Cava B, 
Corbera, Masdenverge, Cam-
predó, Arnes, Horta, Xerta, Els 
Reguers, Benissanet, Muntells, 
Ascó i Penya Barcelonista.
· La Rapitenca no farà filial 
perquè no troba jugadors, ni 
per jugar a quarta catalana, al-
guna cosa no quadra. El Cata-
lònia fa 22 anys que té el seu 
filial, Jesús i Maria té dos filials 
i a Camarles B fins i tot se’ls va 
passar pel cap plantejar fer un 
tercer equip perquè tenen 27 
jugadors.
· El Cubelles jugarà al grup 
sis de Segona Catalana. Ja va 
militar amb equips de la nos-
tra zona, va ser la temporada 
70/71 a la segona regional (ara 
tercera catalana). 
Els equips d’aquell any a la ca-
tegoria van ser: Borges Blan-
ques, Rapitenc, Vilaseca, Ribes, 

Gimnàstic, Riudoms, Morell, 
Torrefarrera, Jesús i Maria, 
Sant Jaume, La Sénia, Ca-
lafell, Roquetenc, Cubelles, 
Montblanc, Pobla de Mafu-
met i Flix. En aquella època 
no hi havia la quarta catala-
na.
· Segueix pescant el Remo-
lins-Bitem al filial del Tor-
tosa; l’últim Enric Iniesta. 
Els altres han estat Lorenzo 
i Eric Vilanova. D’altra ban-
da, També s’ha incorporat, 
al club de Bítem, Jonatan 
López, procedent del Jesús 
i Maria.
· Fatarella i Batea han signat 
un conveni de filiació que 
estableix vincles entre els 
dos clubs. El Batea, a hores 
d’ara, té futbol base però no 
té primer equip. La Fatarella 
disposa d’equip amateur, a 
la Quarta catalana. 

Extra plantilles
Rècord Guinness  un any més:

 40 plantilles actualitzades

Boro, vicepresident de la Sénia, i el delegat de l’equip van ca-
minar fins l’ermita de Pallerols per complir la promesa feta 
al seu dia, quan van dir que visitarien la Verge si s’assolia la 
permanència. Diuen que van anar descalços en algun tram 
del trajecte. 

LA IMATGE DE LA SETMANA

Aquestes temporades les 
competicions s’avancen en 
els seus inicis (respecte any 
passat). Una setmana la se-
gona catalana i dues la ter-
cera.
És per això que la meva 
secció habitual de plantilles 
també s’avança una setma-
na i, per tant, rècord Guin-
ness per començar-la la 
primera setmana de juliol.
Cap mitjà d’Espanya té 
aquest rècord. 
Aquesta secció compleix 
la seva setena temporada i 
des de fa poques tempora-
des inclou les dades histò-
riques de les últimes cam-
panyes, informant on ha 
militat cada equip en tota 
la seva història i en quines 
categories. 

Com m’agrada innovar, mi-
llorar i donar la màxima infor-
mació, aquest any la principal 
novetat és la incorporació 
dels equips de Tarragona des 
de tercera divisió fins a sego-
na catalana i més ara que es 
torna a fer un sol grup de se-
gona després d’estar tres anys 
sense la clàssica competició. 
El treball per fer l’estudi dels 
40 equips que desfilaran les 
següents setmanes ha estat 
de picar pedra. I també tità-
nic. Estic habituat però si els 
contés el meu sistema de tre-
ball al·lucinarien. Fa un mes ja 
vaig començar a preparar les 
plantilles i demanar dades. 
Tinc una base de dades his-
tòrica dels clubs que ni la 
Federació la disposa i potser 
sigui l’única persona que tin-

gui tanta informació del 
futbol de la província i del 
nostre territori. Gràcies a 
tots els meus informants, 
presidents, directius, en-
trenadors, delegats, secre-
taris tècnics i fonts de fiar 
i al gran Litus d’Amposta. 
Sense ell, no tindria Infor-
mació.  
Gaudiu d’aquest gran seri-
al que és per analitzar i 
arxivar. Són dades de gran 
valor a hores d’ara.

TOP SECRET
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La Sénia afrontara la sisena temporada 
a la segona catalana amb un nou míster 
Albert Bel i un equip molt reforçat, mi-
llor que la temporada passada. Les altes 
superen per qualitat les baixes. El més 
important de les noves altes és l’arriba-
da tres nous babys i jugadors seniencs 
que estan en altres equips Almuni (Am-
posta) i Teo ( Nastic juv). Els altres refor-
ços són la tornada de Callarisa i de Va-
lentin Vuga. 4 ex seniencs que tornen 
a casa. Baixes Garcin (Amposta), Sergi 
Cid, Escubedo (deixa el futbol), Vilaró 
i Albert Zaragoza que té ofertes de la 
Rapitenca i Tortosa. L’equip senienc té 
una mitjana d’edat de 19/20 anys. Un 
equip amb alguns veterans com els 
germans Gasparin, Lleixà o Callarisa, 
però molta gent jove que pot marcar 

CF LA SÉNIA
UN EQUIP AMB 8 BABYS

PLANTILLA
  P    FITXATGE/ANYS AL CLUB     JUGADOR

23/24
22/23
21/22
20/21
19/20
18/19
17/18
16/17
15/16

2 CAT 
2 CAT
 2 CAT
 2 CAT
 2 CAT
 2 CAT
 2 CAT 
 3 CAT
 3 CAT

9/3
 5/2

 4
 9
 6
 1
 8

PAU CORTIELLA
PAU CORTIELLA
PAU CORTIELLA
PAU CORTIELLA
PAU CORTIELLA
PAU CORTIELLA
PAU CORTIELLA
PAU CORTIELLA
INÉS  QUEROL

 

El retorn d’aquest equip històric a la 
segona catalana, va ser en gran, es va 
classificar al play off d’ascens, acon-
seguint la meta més important: man-
tenir la categoria. Baixes de l’equip 
bàsic: Gabri (Ametlla), Borràs (Camar-
les) i Humbert. Han fitxat 4 jugadors 
de Tarragona. Adri del Cambrils, juga-
dor amb qualitat contrastada, i 3 tres 
que eren titulars al Morell: Ivan Bru-
no, Manolo i Gallego (màxim artiller 
a la segona fase). I si en un cotxe hi 
caben 5, potser a l’agost pugui om-
plir-ne una plaça més. Segueix Lluís 
Fornés a la banqueta, complirà el ter-
cer any. Bona feina del tècnic. El J i 
Maria mantindrà la categoria amb co-
moditat, s’ha reforçat molt bé, i el seu 
camp és un fortí. A més, és l’únic club 

UD J I MARIA
UN FORTÍ A CASA

PLANTILLA
  P    FITXATGE/ANYS AL CLUB     JUGADOR

 

Des del seu ascens de tercera, fa tres 
campanyes, no només s’ha consolidat 
a Segona sinó que dues vegades ha en-
trat al play off ascens, una sent campió. 
Canvi de tècnic: Ferran Simó se’n va 
a l’Amposta i s’incorpora Xavi Cid que 
porta uns quants anys sense entrenar i 
que el va convèncer el secretari tècnic, 
Ivan, perquè li va garantir fer un bon 
equip. Segueix tot el bloc, només dues 
baixes: David Cano (Móra Nova) i Eric 
(Tortosa). Un dels fitxatges estrelles és 
Edgar Samper, que va marcar 13 gols 
amb la Rapitenca a 1 catalana fa dues 
campanyes, i farà un tàndem demolidor 
amb Nacho. Potser la millor davantera 
de segona. Equip que estarà al pòdium 
dels cinc millors. Xavi és un míster exi-
gent i apretarà els jugadors al màxim. 

UE ALDEANA
UN EQUIPÀS

PLANTILLA
  P    FITXATGE/ANYS AL CLUB     JUGADOR

 

És un dels clubs més sanejats del futbol 
ebrenc, amb una gran directiva i una 
pedrera de 250 jugadors, i un equip 
consolidat a la segona catalana, on por-
ta cinc temporades i un mister Ambros 
que complirà la seva tercera campanya. 
De l’equip, tres baixes importants la de 
Barrufet que després de 6 temporades 
torna a la seua població Benissanet i 
Marcel (Catllar). I el crac Agus que deixa 
el futbol per falta de motivació; potser 
a la tardor torni a l’equip. Com que no-
més fitxen jugadors de la zona, fitxar un 
crac no serà fàcil. Cinc altes totes amb 
gran projecció i amb una mitjana de 20 
anys. La missió de mantenir la categoria 
i amb una filosofia com el Bilbao no-
més gent de la zona, molt meritori.

C AT MÓRA NOVA
SENSE AGUT, PERÒ AMB IL·LUSIÓ

PLANTILLA
  P    FITXATGE/ANYS AL CLUB     JUGADOR

2
2
6
4
ULLDECONA JUV
NASTIC JUV DH
GLEVA/RAPI JUV
3
3
7
AMPOSTA
ULLDECONA
2
2
5
3
4
2
6

ALEIX BEL
ANGEL  VERGE

SERGI GASPARIN
 PABLO V. VUGA
HECTOR JUANES

TEO ARASA
SERGIU BONA

AYOUB 
FELIPE BALAGUERO

MARC LLEIXÀ
ERIC ALUMINI
IVAN ESCALA
JOEL PEPIÓ

DIDAC DELMONTE
ROBERTO MARQUEZ

CARLOS GILABERT
LLUÍS CAPITAN

NARCÍS GAVALDA
DAVID CALLARISA

POR
POR
DEF 
DEF
DEF
DEF
DEF
DEF
DEF
MIG
MIG
MIG
MIG
MIG
DAV
DAV
DAV
DAV
DAV

ALBERT BEL
DAVID VILANOVA/ADRIAN

JUANJO SERRANO
JUANJO SERRANO
JUANJO SERRANO 
JUANJO SERRANO 
JUANJO SERRANO 
JUANJO SERRANO 

ÒSCAR MASSETI/SERRANO

BY JOAQUIN CELMA

3A DIV 1 CAT/PRE 
7

2A CAT
25

3A CAT
21

4A CAT
2

A la dreta, anys a cada categoria. Baix, presidents 
i tècnics darreres temporades, i les categories en 
les que ha jugat els últims anys. I classificació.

5
6
3
2
3
3
4
2
2
4
3
4
2
CAMARLES
ALDEANA/J I MARIA B
MORELL
MORELL
MORELL
CAMBRILS

MARC MASDEU
SERGI BO

ÀLEX PEREZ
LLUC PEPIOL
LLUIS RUIZ

RAIMON FOSCH
AMINE 

DAVID ALCALÀ
ERIC NAVARRO

JOAB FATSINI
ROGER SOLA

SALVA BES
ROBERT LOPEZ

BRIAN BERTOMEU
FRANCIS

IVAN BRUNO
MANOLO ABRIL
DAVID GALLEGO
ADRI MORALES

POR
POR
DEF
DEF
DEF
DEF
MIG
MIG
MIG
MIG
MIG
MIG
DAV
DEF
DEF
MIG
MIG
DAV
DAV

que té 3 equips amateurs. Molt meritori.
3A DIV 1 CAT/PRE 

11
2A CAT

7
3A CAT

39
4A CAT

4
A la dreta, anys a cada categoria. Baix, presidents 
i tècnics darreres temporades, i les categories en 
les que ha jugat els últims anys. I classificació.

23/24
22/23
21/22
20/21
19/20
18/19
17/18
16/17
15/16
14/15

2 CAT
2 CAT
3 CAT
3 CAT
3 CAT
3 CAT
 3 CAT
1 CAT
1 CAT
2 CAT

ELISABET MONTAÑÉS
MINGO ALCALÀ 
MINGO ALCALÀ 
MINGO ALCALÀ 
MINGO ALCALÀ 

JUAN JOSÉ GILABERT
JUAN JOSÉ GILABERT 

ÒSCAR RODENES
ÒSCAR RODENES
ÒSCAR RODENES

LLUÍS FORNÉS
LLUÍS FORNÉS
LLUÍS FORNÉS
DAVID GARCIA
DAVID GARCIA

CRISTIAN TORTA
JOSÉ MARI   ALIAU

TEIXIDO/CHEMA, JOSÉ M
ÀNGEL GARCIA/TEIXIDÓ

JORDI ROJAS

3/7
2
4
6
1
4
18
11
2

10
TORTOSA B
3
2
3
2
EBRE ESCOLA
TORTOSA
6
2
3
2
ALDEANA B
2
2
3
 CATALÒNIA
2
3
3
TORTOSA/RAPITENCA

SERGI AURE  
ROGER GARCIA
MANOLO PUIG
GERARD PAGA

BARRY
FELIP MUÑOZ

ALBERT MARCH
JOAN GISBERT

ALBERT VILARROYA 
DIDAC SUBIRATS
FERRAN FALCÓ
GERARD BADIA
FERRAN FALCÓ
MARC BATALLA

PAU MECA
XAVI ANELL

ALEIX CHAVARRIA
ALEIX SALVADÓ

IVAN PAEZ
NACHO NUEZ

EDGAR 

POR
POR
DEF
DEF
DEF
DEF
DEF
DEF
DEl
MIG
MIG
MIG
MIG
MIG
MIG
MIG
MIG
DAV
DAV
DAV
DAV

3A DIV 1 CAT/PRE 2A CAT
17

3A CAT
27

4A CAT
6

A la dreta, anys a cada categoria. Baix, presidents 
i tècnics darreres temporades, i les categories en 
les que ha jugat els últims anys. I classificació.

23/24
22/23
21/22
20/21
19/20
18/19
17/18
16/17
15/16
14/15

2  CAT
2 CAT
2 CAT

3 CAT
3 CAT
3 CAT
3 CAT
3 CAT
3 CAT

XAVI PINO
XAVI PINO
XAVI PINO
XAVI PINO
XAVI PINO
XAVI PINO

PEDRO URIA
PEDRO URIA
PEDRO URIA
PEDRO URIA

XAVI CID
FERRAN SIMÓ
FERRAN SIMÓ

 BARTOLO MECA/PARRA
 BARTOLO MECA

SUBI/ BARTOLO MECA
BARTOLO MECA
BARTOLO MECA
TONI SANCHEZ
TONI SANCHEZ

3/5
1/6
S/F
2
4
3
5
3
4

3
2
ALCARRÀS
8
6
2
3
7
2
6
FLORESTA JUV
5
12
7
2
5
2
6
ALDEANA
BENISSANET
6
8
SPI SP JUV

SERGI FUERTES
DAVID ROJAS

GUILLEM VIUDEZ
ALEIX MUÑOZ 

ALEXIS PEDRAZA
ELOY ROVIRA

GUILLEM FORES
JOAN BATISTE 

NIL, CAPDEVILA
PAU MUÑOZ

JORDI ALENTORN
EDGAR OLVERA

EDU LLOP 
FREDERIC GINÉ 

JOSEP MA MAÑE
MARC VERNET

NELSON GUZMAN
GERARD ROIGÉ

DAVID CANO
PAU TREIG

JAUME GUIU 
YASSINE AYADI 

DANI MASIP

POR
POR
POR
DEF
DEF
DEF
DEF
DEF
DEF
DEF
DEF
MIG
MIG
MIG
MIG
MIG
MIG
MIG
MIG
MIG
DAV
DAV
DAV

3A DIV 1 CAT/PRE 2A CAT
7

3A CAT
23

4A CAT
13

A la dreta, anys a cada categoria. Baix, presidents 
i tècnics darreres temporades, i les categories en 
les que ha jugat els últims anys. I classificació.

23/24
22/23
21/22
20/21
19/20
18/19
17/18
16/17
15/16
14/15
13/14

2 CAT
2 CAT
2 CAT
2 CAT
2 CAT
2 CAT
3 CAT
4 CAT
3 CAT
3 CAT
3 CAT

ROGER MARCO
ROGER MARCO

DAVID LL/ROGER
DAVID LLAURADÓ
DAVID LLAURADÓ
MARC ROMERA
MARC ROMERA
MARC PARRA
MARC PARRA
MARC PARRA
MARC PARRA

AMBRÓS SEGURA
AMBRÓS SEGURA
AMBRÓS SEGURA
AMBRÓS SEGURA
NANDO GARCIA
NANDO GARCIA
ALBERT LIZASO
ALBERT LIZASO
ALBERT LIZASO
ALBERT LIZASO

AMBRÒS SEGURA

8/2
6/3
S/F
9
10
2
1
14
10
12

època. L’equip no està tancat i falten dos 
fitxatges. Quedaran vuitens.

ESPECIAL PLANTILLES



21esports DIARI MÉS EBRE • divendres 7 de juliol / 2023

BY JOAQUIN CELMA

 

Revolució total. Només segueixen cinc 
jugadors de la passada campanya i se’n 
van anar d’importants com Kader (Ca-
marles), Jordi Tomàs (Catalònia) i En-
ric Salas (Ametlla). La política d’aquest 
equip és portar jugadors de Tarragona 
i s’ha fitxat amb Qualitat. Cas de Miki 
(Cambrils/Tortosa) i de Moha (Camar-
les/Gandesa) que va marcar any pas-
sat 14 gols amb la Pobla B. No tindran 
problema per la salvació i serà la seva 
cinquena campanya en aquesta cate-
goria de manera consecutiva. I si es 
compliquen les coses no passarà res, 
es canvia d’entrenador. En dues tem-
porades n’han hagut quatre: Gerard 
Capera, Pasquale, Javaloyes i l’actual 
Diego. Té equip per quedar en posici-
ons còmodes. Manca un fitxatge.

CF L’AMPOLLA
UN EQUIP GAIREBÉ NOU

PLANTILLA
  P    FITXATGE/ANYS AL CLUB     JUGADOR

23/24
22/23
21/22
20/21
19/20
18/19
17/18
16/17
15/16

2 CAT
2 CAT
2 CAT
2 CAT
2 CAT
2 CAT
3 CAT
3 CAT
2 CAT

7/4
2/6

11
5
1
3
14

FERRAN GALVE
LLÀTZER
LLÀTZER
LLÀTZER

PACO GILABERT
PACO GILABERT
PACO GILABERT
PACO GILABERT
PACO GILABERT

 

És l’equip més veterà de la categoria, 
aquesta serà la novena temporada 
seguida i presenta una novetat im-
portant: per primera vegada des de 
l’ascens no tindrà ni un jugador de 
Tarragona, la passada en va tenir tres. 
Segueixen 11 jugadors de la campa-
nya passada i entre ells Ferran. Molt 
bons fitxatges: Kader, Escribà, Abelló 
i van robar el Messi del Jesús i Ma-
ria, Jordi Borràs. I tenen dos porters 
de luxe: Josué i Aitor. El millor fitxat-
ge és la renovació de Carlos Gilabert 
que s’ha portat com a segon Andreu 
Cano (Amposta B). Un tàndem tècnic 
que ha descartat aquesta campanya 
29 jugadors perquè jugar a Camar-
les dóna seguretat pel seu projecte i 
per tenir el mestre Bertomeu tocant 

CF CAMARLES
EQUIP REFORÇAT

PLANTILLA
  P    FITXATGE/ANYS AL CLUB     JUGADOR

 

Neix un nou club de la fusió de dos 
equips que van pujar primera catalana 
i al final només en queda un. Esta ciutat 
torna a la primera catalana, la darrera va 
ser el 2017/2018 en què només es va 
estar una temporada. D’aquesta fusió 
segueixen 11 jugadors dels dos clubs 
fusionats, 6 del Tortosa i 5 de l’Ebre. S’ha 
intentat fer un equip més potent però al 
final es va haver de fer més localista i no 
van forjar els fitxatges de Marcel Mese-
guer, Cesc o Quim Cardona, entre d’al-
tres. El millor de l’equip la defensa i el 
migdelcamp, la davantera és més feble 
i ha de fitxar. L’equip farà bona campa-
nya, té un mister guanyador amb bona 
inèrcia amb dos ascensos i sap treure 
el millor de cada jugador. L’objectiu és 
que la massa social torni al camp. Man-
tindran categoria, quedaran setès o fins 

TORTOSA EBRE
ASCENDIRÀ EL CF TORTOSA EBRE 2023?

PLANTILLA
  P    FITXATGE/ANYS AL CLUB     JUGADOR

 

Neteja total en aquest equip; només 
segueixen set jugadors. Nova etapa; 
Cuéllar, que semblava que seguia, no 
continua i es va fitxar un míster gua-
nyador que ha fet grans campanyes 
a Borges, Selva del Camp, Angulària i 
Ulldecona. Dels fitxatges alguns exju-
gadors de la localitat, que estaven en 
altres equips; quatre d’un tall del filial 
de la Rapitenca B amb el seu crac Chi-
meno que va marcar 30 gols la tem-
porada passada i dos jugadors que te-
nia l’actual míster fa dues campanyes 
a Ulldecona (Jonatan i Isma). Gran da-
vantera tindrà el Perelló amb Chimeno 
i Andreu Mauri que va marcar 14 gols 
amb el Gandesa. Després d’un any per 
oblidar, aquest equip comença una 
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l’orquestra. Faran una gran temporada, 
quedaran entre els llocs 7/9.
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i tot podran ascendir, la vareta guanya-
dora la té Pepe, ho aconseguirà? Estan 
pendent de dos fitxatges i de renovar a 
Genis i que Povero pugui estar recupe-
rat al gener de la lesió.
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nova etapa amb jugadors experimentats 
i que segur que faran un gran paper. Po-
drien quedar entre els 5 primers.
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LLENGÜES
DE GAT

tega, el sucre glaç, la clara de 
l'ou i la llet. Ho mescleu amb 
la vareta.  A poc a poc  afegiu 
la farina i aneu remenant fins 
que quedi ben mesclat. Poseu 
la massa dins d'una mànega 
pastissera o dins una bossa de 
plàstic. Feu un forat petit en 
una cantonada. Sobre la safa-

ta del forn prèviament untada 
amb mantega, aneu fent "xur-
rets". Han de quedar una mica 
separats entre ells.
Ho poseu  dins del forn, prè-
viament escalfat, a 180 graus, 
durant 5 minuts.
Ho deixeu refredar, fora del 
forn, i... a menjar!

INGREDIENTS 

• 1 clara d'ou
• 125 grams de sucre glaç
• 125 grams de mantega
• 190 grams de farina
• 25 ml. de llet

PREPARACIÓ:
En un bol gran poseu els  se-
güents ingredients: la man-

Per cuinar amb els petits de casa: Convertiu els vostres fills ifilles en petits xefs!
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VOLS ANUNCIAR-TE? Aquest és el teu espai privilegiat deAquest és el teu espai privilegiat de PUBLICITAT 977 279 290977 279 290
comercial@mesebre.cat

I M M O B I L I À R I A

AMPOSTA 
Local a l’avinguda La Ràpita 

en lloguer. Superfície 220 
m2. Ideal qualsevol tipus de 
negoci. Dona a dos carrers 

674 55 20 17.
ULLDECONA

 Local en lloguer o venda de 
35m, al Carrer Major. 

977 25 27 27

LES CASES D’ALCANAR 
Carrer Trafalgar. Local 
comercial a l’Avinguda 

Principal. Façana 
envidriada. Totalment 

condicionat. Ideal per a 
qualsevol  activitat de 

cara al públic. 
977 25 27 27

LA SÉNIA 
 LLoguer Pis ideal parelles, 
consta de menjador amb 
sortida balconada, cuina 
independent equipada, 

lavabo amb dutxa 
reformat, habitació doble i 

hab individual.
674 55 20 17.

LA RÀPITA
Plaça d’aparcament 

amb traster en lloguer.
A l’edifici El Mariner,

a primera linea de mar, 
al davant del Club Nàutic. 

Zona molt difícil d’aparcar 
a l’estiu.

 977 74 33 99

TREBALL
Empresa de serveis en constant creixement  busca personal

per a treballar a la zona de Terres de l’Ebre:

Interessats, enviar whatsapp al 617 702 159

· GRAU EN FISIOTERÀPIA
· PERSONAL AUXILIAR
· GRAU EN MEDICINA

· GRAU EN INFERMERIA

· GRAU EN TERÀPIA OCUPACIONAL
· GRAU EN TREBALL SOCIAL
· SERVEI D'ASSISTÈNCIA AL 

DOMICILI

112

TELÈFONS D’INTERÈS 
EMERGÈNCIES
MOSSOS D’ESQUADRA
BOMBERS
URGÈNCIES  (AMBULÀNCIES)

Secció patrocinada per:

Preu interesant
616 990 931

MARINA 
LA RÀPITA

ES LLOGA
Amarratge 
8 metres

674 55 20 17
(Només WhatsApp)

POR JUBILACIÓN
Se vende local de 95 
m2, adaptado para 

Bar Restaurante, con 
la documentación en 

regla, en Tortosa.
90.000 €

628 59 14 18

FARMÀCIA RURAL

EN TRASPÀSEN TRASPÀS  
FACTURACIÓ CONSOLIDADA.FACTURACIÓ CONSOLIDADA.

IDEAL COM A PRIMER PROJECTE.IDEAL COM A PRIMER PROJECTE.

capricorn
22/12 al 20/01

Si viatges, no perdis 
les teves coses de 
vista. Algú parla de 
més o diu coses 
per ferir-te. El millor 
que pots fer és no 
donar-li poder i posar 
distància física/emo-
cional.

aquari
21/01 al 19/02

El sector de la parella 
viu canvis i si la rela-
ció no funciona, es 
poden donar ultimà-
tums. La conjunció 
Lluna/Urà pot incre-
mentar l'emotivitat i 
també que enyoris el 
passat.

sagitari
23/11 al 21/12

Al sector laboral pots 
trobar-te amb un 
escenari confús, però 
que finalment podria 
afavorir-te. Hauràs 
de posar límits a una 
persona de més edat 
que tu que no et 
respecta.

escorpí
24/10 al 22/11

Fas plans de futur 
pel que fa al sector 
professional i no 
descartes canviar 
de feina. Pot sorgir 
l'oportunitat de fer 
un viatge a molt bon 
preu que no deixaràs 
escapar.

balança
24/09 al 23/10

Entres en un temps 
en el qual pots fer-te 
moltes preguntes o 
sentir-te una mica in-
quiet, especialment 
a les nits. Recuperes 
alguna amistat i 
gaudeixes de les 
sortides en grup.

àries
21/03 al 20/04

Si cerques feina, 
pots rebre alguna 
oferta laboral del teu 
interès. Si ja treballes 
pots viure una 
sobrecàrrega laboral 
o alguns moments 
tensos amb els com-
panys o el cap.

cranc
22/06 al 23/07

Fa unes setmanes 
que penses i creus 
que ja ha arribat el 
moment de passar a 
l'acció. Una persona 
del teu passat i 
que actualment viu 
lluny vol posar-se en 
contacte amb tu.

verge
24/08 al 23/09

Amb Mart a Verge 
s'activa el teu costat 
més combatiu. Bon 
moment per iniciar 
un projecte laboral. 
La teva energia serà 
molt contundent i 
t'anirà bé practicar 
la contenció.

taure
21/04 al 21/05

Poden sorgir 
passatgers amors 
d'estiu o l'inici d'una 
relació. Et sents més 
actiu i t'apuntes a 
activitats lúdiques o 
esportives. Si tens 
fills, poses pautes o 
límits.

peixos
20/02 al 20/03

Mart a Casa VII 
activa coses de 
parella. Si en tens, els 
problemes existents 
es posaran damunt 
la taula per parlar-ne 
i si no en tens, poden 
sortir persones 
candidates.

lleó
24/07 al 23/08

Amb Mart per la 
Casa II poden sorgir 
despeses extra que 
modificaran l'econo-
mia del mes. Algú et 
confia un secret que 
et deixarà pensant. 
El sector amorós 
continua actiu.

bessons
21/05 al 21/06

Amb Mart a Casa IV, 
pots viure algun en-
frontament territorial 
a la llar. Vols passar 
més temps amb 
els que estimes i 
t'agradaria demanar 
una reducció de la 
jornada laboral.

SHAKTI
ORIENTACIÓ 
ESPIRITUAL 

TAROT
Horari: 

Tot el dia

LA VOLUNTAT 

977 71 82 79

ROQUETES
ES LLOGA

PERRUQUERIA 
TOTALMENT EQUIPADA I 
LLESTA PER COMENÇAR 

A TREBALLAR,
SENSE HAVER DE FER 

CAP INVERSIÓ

645 888 266

PER JUBILACIÓ
ES VENEN 

PRODUCTES DE 
PERRUQUERIA

A MEITAT 
DE PREU

 645 888 266

VENC FINCA
DE REGADIU

2 HECTÀREES AMB 
AVELLANES CASETA 

PER RESTAURAR
AIGUA POTABLE

TERME DE CORBERA 
D'EBRE

626 012 155

COMPRO
4x4, vehicles, 

tractors, 
maquinària..., 

No importa any
 ni estat

Màxima serietat
Pere

686979513

VOLS 
ANUNCIAR-TE?

Aquest és el teu espai 

privilegiat de

PUBLICITAT
977 279 290

comercial@mesebre.cat

CARAMELERIA
CAROLINE
Es traspassa 
per jubilació
C/ Àngel, 3
TORTOSA

TELÈFON

662 26 14 17
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+ 
a fons

la nostra memòria,
lo nostre patrimoni

Marina Lanckmans: Traductora i especialista en tecnologies de la traducció SANT HILARI DE CARDÓ, BENIFALLET
DESERT, PARADÍS, BALNEARI I INDÚSTRIA
(PART 2)

414

CINTA ACCENSI MARTÍNEZ
PROFESSORA D’ECONOMIA

INSTITUT DESPUIG DE TORTOSA

La primera vegada que 
vaig estar al restaurant 

El Bulli, a Roses, em vaig 
qüestionar profundament 
les característiques que 
quan estudies Empresarials 
t'expliquen sobre la localització 
d'un negoci, ja que l'accés 
per carretera era horrible 
i terriblement estreta, fins 
que un cop vaig arribar-hi, 
vaig veure que els clients hi 
arribaven per terra, mar o aire, 
en funció de la seva condició 
social i econòmica, i que no 
importava on estava ubicat el 
restaurant perquè tingués èxit, 
pel fet que el producte que hi 
anaves a trobar era totalment 
diferent.  

I ara, faig un paral·lelisme amb 
Cardó, potser no tenia la millor 
accessibilitat, però el producte 
que s'hi trobava, "aigües medici-
nals" i "lloc lúdic amb múltiples 
serveis", acompanyat d'un "indret 
natural màgic", feia un producte 
que va ser únic!

En l'anterior article us vaig expli-
car el concepte de desert, com va 
nàixer el desert de Cardó, i com 
per la llei d'exclaustració, els frares 
foren expulsats.

L'any 1835 els Miquelets havien 
assaltat els convents de Reus i 
Barcelona, i els Carmelites, per 
por a la companyia, abandonen 
Cardó i se distribueixen per di-
ferents poblacions. El complex 
conventual no es refarà fins a la 
reconversió en balneari a partir de 
1870, i comença la seva degrada-
ció. Alguns dels seus béns acaba-
ran disseminats en diferents llocs: 
els llibres al Seminari de Tortosa, 
l'altar a l'ermita de Sant Domènec 

de Rasquera, les campanes a Mi-
ravet, i la mòmia del pare funda-
dor, fra Pau Revull, a l'església de 
Tivenys. El lloc va quedar trista-
ment abandonat.

El diari republicà federal La Inde-
pendència, en data 12 d'octubre 
de 1872, diu que una partida de 
vuitanta homes carlistes sojornava 
en l'antic convent de Cardó, pro-
tagonitzant alguna escaramussa.

Tenint en compte el context his-
tòric, com a molt aviat, el balne-
ari no es posa a funcionar fins el 
1875. L'indret, com a balneari, 
tindrà diferents propietaris al llarg 
de la cronologia històrica, perquè 
tots es van enamorar de l'indret 
i van esmerçar diners i temps en 
aquell negoci.

El primer empresari que ho va 
comprar va ser Salvador Cabes-
tany Ninot que era de la Conca 
de Barberà, però vivia a Tortosa 
i es dedicava a la compravenda 
de terrenys. El seu fill Salvador 
Cabestany Gassol va ser qui real-
ment va apostar per convertir el 
Balneari en un paradís. Va dirigir 
l'indret durant quaranta anys. Ell 
va fer analitzar i va aconseguir el 
reconeixement científic i admi-
nistratiu dels beneficis de les se-
ues aigües. Posteriorment, també 
va millorar l'accés al balneari amb 
la construcció de dues carre-
teres diferents i va incrementar 
l'immoble amb la construcció de 
l'equipament principal com ha-

bitacions, espais, instal·lació del 
telèfon, sala de billar i dos menja-
dors, un cafè-teatre, un pavelló... 
Tot això, acompanyat d'una mag-
nífica campanya de màrqueting, 
va fer que gran part de la burgesia 
barcelonina, valenciana, arago-
nesa, tortosina i de molts llocs, 
anessen i estiuegessen a Cardó, 
esdevenint, així, un lloc de moda 
com un club social.

Segons el Diario de Tortosa de 
data 8 de juny de 1886: "El bal-
neari disposava de noranta habi-
tacions (d'un o dos llits), i d'entre 
catorze i setze allotjaments per a 
famílies que es podien fer elles el 
menjar i una botiga de queviures. 
El saló de reunions podia encabir 
dues-centes persones i disposava 
de billar. El menjador de prime-
ra era per a cent persones i el de 
segona per a quaranta. Existia, a 
més, un cafè i una sala de banys." 
Però el 1912 mor el pare del bal-
neari, Salvador Cabestany, i queda 
el balneari en propietat dels seus 
descendents.

Posteriorment, el 1920 es crea la 
Societat Balneari de Cardó S.A. La 
societat dura onze anys, ja que 
té pèrdues. El doctor Jacint Mar-
tí Turiera, a part de fer de metge, 
era el secretari del Consell d'Ad-
ministració de la societat, i a ell se 
li atribueix el gran menjador amb 
finestral de tallat natural que do-
nava a la piscina d'aigua sulfurós. 
Quan Jacint mor al febrer de 1931 
s'autodissol la societat i el bal-

neari es posa en venda; Salvador 
Samsó, de procedència francesa, 
compra el balneari. Salvador era 
el propietari d'una parada de que-
viures al mercat de la Boqueria 
de Barcelona amb el nom de La 
Parisien. Es converteix en un al-
tre emprenedor i comerciant, al 
qual se'l va considerar com un 
capriciós, va comprar el balneari 
sense informació, simplement per 
comprar-lo, tot i tenir un gran dè-
ficit. Aquest va fer una molt bona 
gestió en la reobertura l'any 1931 
fins a l'estiu del 1936, però arriba 
la Guerra Civil Espanyola, i el lloc 
passarà de ser un balneari a un 
hospital republicà. Afortunada-
ment, l'indret no té bombardejos 
ni combats i les estructures resten 
dempeus.

Un cop acabada la Guerra Civil, el 
balneari continuava sent propie-
tat de Salvador Samsó i va passar 
a mans d'un altre propietari, Ri-
card Viñas, que va voler reflotar el 
negoci, ja que l'indret el va ena-
morar, va fer inversions, fins que 
l'any 1965, aquell estiu, fou l'últi-
ma temporada del balneari. L'estiu 
de 1966 el balneari ja no va obrir, 
es van sospesar diferents utilitats 
com la del 1972 quan la Direcció 
General de la Seguretat Social es 
va plantejar fer allí una residència 
d'avis que, desgraciadament, no 
va arribar i hauria estat una mane-
ra fabulosa de conservar el patri-
moni.

Posteriorment, l'indret s'empra 
com a indústria d'extracció i em-
botellament d'aigua, primer pro-
pietat d'Enrique Nomen i Borràs 
(el dels arrossos del Delta), amb 
el nom de Societat de Manantia-
les de Cardó S.A. Posteriorment, 
aquest ho ven a Nestlé que acaba 
venent-ho a Leche Pascual, però 
quan el propietari de la Pascual, 
en Tomàs, vol ressuscitar el bal-
neari fent un hotel d'alt standing, 
ja que li veu molta viabilitat eco-
nòmica, se mor, i el ressorgiment 
del negoci i de l'indret queda atu-
rat.

Actualment, el balneari està aban-
donat..., amb una història precio-
sa, primer un desert dels monjos 
carmelitans, posteriorment un 
balneari on la més alta burgesia i 
diversos personatges (artistes, es-
criptors, polítics, cantants d'òpe-
ra...) gaudien de les seues aigües 
medicinals, de la tranquil·litat d'un 
lloc especial i màgic, un paradís.

La importància per a la gent del 
territori era clara: hi veien la pos-
sibilitat de treball fora de l'àmbit 
rural en aquell balneari, hi havia 
metges, infermeres, actors, co-
merciants… Els que han estudiat 
bé la seua història com a balneari 
afirmen que tots els propietaris 
s'enamoraven de l'indret tot i no 
ser rendible, allò era un lloc de 
trobada i de moda social.

Necessitarem un miracle per no 
perdre un dels grans atractius de 
les Terres de l'Ebre… Algun em-
presari o administració pública 
s'anima i aconsegueix que siga un 
atractiu turístic o industrial i fer-lo 
rendible per al territori? Ja que si 
el restaurant El Bulli en una caleta 
estreta i de difícil accés, s’ha re-
convertit en un museu, …per què 
Cardó no pot tenir una segona 
utilitat?

Article dedicat a Jordi Buixonat 
de “Reneix Cardó”.
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